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Mali neprijatelj
kojeg ne
m o ` e m o

videti golim okom,
oduzeo nam je slobodu,
posao, dodir, stisak
ruke... Usta nam pokrio
maskama i ostalo je
jedino da se gledamo,

ali sa distance od dva metara.
Ni sanjali nismo da }emo voditi ovakav rat.
Politi~ari koriste pandemiju za svoje kam-

panje, milioneri za uve}anje kapitala, a mi zate~eni
i zatrpani informacijama, ta~nim i la`nim, razmenju-
jemo poruke na telefonima i u njima tra`imo spas.

I jo{ nismo iza{li iz prve te{ko}e, a
naka~ila nam se nova sa nemirima i protestima huli-
gana i kriminalca koji lome, ru{e i pale sve pred
sobom.

I opet smo `rtve ne~ije politike i tudjih
obra~una.

Usmerilo se sve protiv ~oveka, pa kako
onda napred?

A u matici ni{ta bolje, sve ovo vreme oduz-
imaju nam svetinje, zatvaraju vladike, crkve i man-
astire, pa nekako ostadosmo i bez molitve u hramu.

I {to je jo{ crnje, na{i ljudi odlaze iz zeml-
je, a u nju nam dovode migrante. A najcrnje jo{ od
svega toga su izjave Aleksandra Vu~i}a: 

“Migranti }e nam dizati natalitet, ko
napravi dete dobija dr`avljanstvo!”

Otvori se zemljo!!! Gde smo mi to stigli?
Pa mi, Srbi, imamo problem da se upi{emo

u knjigu dr`avljana zbog nehajnosti administracije, a
migrantima sve na tacni.

Izgleda da je stvarno do{ao kraj. Pa i ako
jeste, pustite nas da bar dostojanstveno i bez
poni`enja skon~amo.

Prvi put u ovih 19 godina, koliko dugo je
“Ogledalo“ sa vama, nismo {tampali dva izdanja,
zbog vanredne situacije izlazili smo samo u elektron-
skoj formi. Ali smo pratili iz dana u dan sva zbivan-
ja oko nas zahvaljuju}i na{oj novinarki Mili
Filipovi}, kojoj `elim ovom prilikom neizmerno da
se zahvalim.

I eto jednog od razloga da mislimo pozi-
tivno.

A drugi razlog su na{i prijatelji koji su i u
ovim kriznim i te{kim vremenima razmi{ljali o
na{em radu i opstanku i uputili nam svoje nov~ane
donacije, uz lepe `elje da ne klonemo i da nastavi-
mo sa radom, jer na kraju svakog tunela dolazi svet-
lost.

Ovom prilikom `elim da od srca zahvalim
Mayi i Aleksandru Popivodi, kao i Slobodanki
Bubi}, na donacijama koje su nam poslali. Dragi pri-
jatelji, `elim da vam ka`em da su nam va{e donaci-
je veoma zna~ajne u ovom momentu i da smo vam
neizmerno zahvalni.

Iskreno va{a
Slavica Petrovi} sa redakcijom

Po{tovani ~itaoci i prijatelji na{eg lista,

Slavica Petrovi}

RE^ UREDNIKA
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P
arlamentarni, lokalni i
pokrajinski izbori koji
su bili raspisani za 26.
april, usled izbijanja
pandemije virusa

korona i progla{enja vanrednog
stanja, odlo`eni su za 21. jun. U
trenutku izlaska na{ih novina,
Republi~ka izborna komisija pro-
glasila je 12 izbornih lista za par-
lamentarne izbore, a rok za pri-
javu va`i 15 dana do dana izbora.
Znatan deo opozicije bojkotuje
izbore i smatra ih nelegitimnim.

RIK je odlu~io da na
predstoje}im izborima bude
otvoreno 8.386 bira~kih mesta, {to
je oko 130 vi{e nego na predsed-
ni~kim izborima 2017. godine. Na
Kosovu }e biti 90 bira~kih mesta,
a 43 u inostranstvu. Re{enjem
koje je usvojio RIK, 107 bira~kih
mesta namenjeno je za gradjane
koji su na slu`bi u Vojsci Srbije,
a 29 u zavodima za izvr{enje
zavodskih sankcija.

Da podsetimo, od
novembra 2018. godine kada su
fizi~ki napadnuti pripadnici
stranaka iz Saveza za Srbiju, a u
incidentu je povredjen Borko
Stefanovi}, zapo~eti su
vi{emese~ni protesti {irom Srbije,
kao i u gradovima naseljenim srp-
skom dijasporom, zbog optu`bi za
porast politi~kog nasilja od strane
vlasti. Ve}inu u~esnika nisu ~inile
pristalice nijedne politi~ke
stranke, a naj~e{}i motivi za
izlazak na proteste ~ine izostanak
medijskih sloboda i korumpiranost
vlasti. Paralelno sa odr`avanjem
protesta, Aleksandar Vu~i} i pred-
stavnici vladaju}e koalicije su
organizovali seriju mitinga u
sklopu kampanje “Budu}nost
Srbije“. Po~etkom februara 2019.
godine, ve}ina parlamentarnih i
vanparlamentarnih stranaka opozi-
cije je kao odgovor na proteste
potpisala tzv. Sporazum sa naro-
dom, kojim se obavezala da
napusti sve institucije te da bojko-
tuje sve izbore pod dotada{njim

uslovima.
Turbulentni politi~ki

dogadjaji i najave bojkota ve}eg
dela opozicije, predstavnicima
vlasti su poslu`ili kao izgovor da
izmene vi{edecenijsko izborno
zakonodavstvo, pa je tako ne{to
vi{e od dva meseca pre zakonskog
roka za odr`avanje izbora, cenzus

spu{ten sa 5 na
3%. Iako
n e m a

zakona koji zabranjuje izmenu
propisa u izbornoj godini, tom
odlukom se kr{e medjunarodni
standardi o fer izborima i Kodeks
Venecijanske komisije Saveta
Evrope o dobroj praksi.
Zahvaljuju}i amandmanu opozi-
cione poslanice Gordane ^omi},
predvidjena je kvota prema kojoj
}e svaka lista morati da kandidu-
je najmanje 40% `ena.

Krajem pro{le godine,
nakon poku{aja medjustrana~kog
dijaloga na Fakultetu politi~kih
nauka Univerziteta u Beogradu,
uz posredovanje nevladinog sekto-
ra, organizovani su pregovori sa
ciljem pobolj{anja izbornih uslova
kojim je posredovala i delegacije
Evropskog parlamenta. Nakon tri
runde dijaloga, poslanici
Evropskog parlamenta su konsta-
tovali da u tom trenutku nije bilo
uslova za fer i po{tene izbore i da
je potrebno vreme da se imple-
mentiraju dogovorene mere.

Bilo je vi{e problema
oko prikupljanja potpisa za izbore.
Lider Pokreta slobodnih gradjana
Sergej Trifunovi} nailazio je na
poku{aje opstrukcije u skupljanju
potpisa, {to je kulminiralo kada je
u jednom danu u dva odvojena
incidenta napadnut, jednom

udaren pesnicom, nakon ~ega je
policija privela dvojicu napasnika.

Demokratska unija Roma
prekinula je prikupljanje potpisa
za parlamentarne izbore, jer su,

ka`u njihovi aktivisti,
bili izlo`eni pritisci-
ma, ucena-
ma i
pretnja-

m a

na terenu. Zbog pritisaka na
aktiviste DUR-a u Pe}incima,
Kikindi, Somboru i drugim sredi-
nama, rukovodstvo stranke
odlu~ilo je da prekine dalje priku-
pljanje potpisa za republi~ke
izbore.

Regulatorno telo za elek-
tronske medi-
je (REM)
j e
objavilo
o d l u k u

Saveta REM-a o zabrani predi-
zbornog spota Srpske napredne
stranke u kojem se Aleksandar
Vu~i} pojavljuje sa devoj~icom.
Savet REM-a je zaklju~io da je u
pomenutom slu~aju do{lo do
povrede Pravilnika o za{titi prava
maloletnika u oblasti pru`anja
medijskih usluga, i nalo`io svim

m e d i j i m a
da odmah
obustave
emitovan-

MARIJANA MALJKOVI]

Odspecijalnog 
izve{ta~a

UO^I IZBORA 2020.

IZBORNE LISTE
1 ALEKSANDAR VU^I] – ZA NA[U DECU.

2 IVICA DA^I] – “Socijalisti~ka partija Srbije (SPS), Jedinstvena Srbija (JS) – Dragan

Markovi} Palma“ 

3 Dr VOJISLAV [E[ELj – SRPSKA RADIKALNA STRANKA   

4 Vajdasági Magyar Szövetség-Pásztor István – Savez vojvodjanskih Madjara –

I{tvan Pastor  

5 ALEKSANDAR [API] – POBEDA ZA SRBIJU

6 ZA KRALjEVINU SRBIJU (Pokret obnove Kraljevine Srbije, Monarhisti~ki front) –

@ika Gojkovi}  

7 UJEDINjENA DEMOKRATSKA SRBIJA (Vojvodjanski front, Srbija 21, Liga soci-

jaldemokrata Vojvodine, Stranka moderne Srbije, Gradjanski demokratski forum,

DSHV, Demokratski blok, Zajedno za Vojvodinu, Unija Rumuna Srbije, Vojvodjanska

partija, Crnogorska partija)

8 AKADEMIK MUAMER ZUKORLI] – Samo pravo – Stranka pravde i pomirenja

(SPP) – Demokratska partija Makedonaca (DPM)/ Akademik Muamer Zukorli} –

Samo pravo – Stranka pravde i pomirenja (SPP) – Demokratska partija Makedonaca

(DPM)/ Akademik Muamer Zukorli} – Samo pravo – Stranka na pravda i pomireni-

je (SPP) – Demokratska partija na Makedoncite (DPM)

9 METLA 2020 

10 MILAN STAMATOVI] – Zdravo da pobedi – Dragan Jovanovi} – Bolja Srbija –

Zdrava Srbija

11 SDA Sand`aka – dr Sulejman Ugljanin SDA Sand`aka – dr. Sulejman Ugljanin

12 MILICA DJURDJEVI] STAMENKOVSKI – Srpska stranka Zavetnici

lista nije definitivna zato {to je rok za predaju lista 5. juna u pono}.



je tog spota. Gotovo je sigurno da
je ovaj spot snimljen svesno kr{e}i
ovaj Pravilnik, verovatno kako bi
kasnije imali izgovor da je REM
postupao nepristrasno ~ak kada je
u pitanju i vladaju}a stranka.

Zoran Gavrilovi}, soci-
olog i direktor Biroa za dru{tvena
istra`ivanja (BIRODI), ka`e da
ono {to je u tom spotu prob-
lemati~nije, jeste “{to imamo
~oveka za koga se ne zna da li je
predsednik dr`ave ili stranke“. Po
zakonu o borbi protiv korupcije i
po Ustavu Srbije jedna osoba ne
mo`e da ima javnu i privatnu
funkciju i to je sukob interesa.
Gavrilovi} ocenjuje da je zabran-
jeni spot bio u nekoliko nivoa
problemati~an i da je svoju anal-
izu dostavio Agenciji za borbu
protiv korupcije.

REM-ov monitoring
medija u poslednjem izve{taju za
period od 16. do 22. maja, iznosi
{okantne podatke, da najvi{e pros-
tora na {est televizija zauzimaju
analiti~ari (35,46 odsto), zatim
opozicioni Savez za Srbiju koji
bojkotuje izbore (16,16), a tek na
tre}em mestu lista “Aleksandar
Vu~i} – Za na{u decu“ (8,87).
BIRODI smatra da REM
metodologija za analizu sadr`aja
izve{tavanja emitera, nije u skladu
sa medjunarodnim standardima
(ODIHR, Venecijanska komisija i
Direktorat za ljudska prava
Evropske komisije), ali i prak-
sama koje se po{tuju u
izborno-posmatra~kim misijama.
BIRODI je pri izradi Pravilnika
koji reguli{e postupanje javnih
servisa tokom izborne kampanje
zahtevao primenu navedenih med-
junarodnih standarda, ali to nije
usvojeno. Ovo se pre svega
odnosi na analizu tonaliteta (poz-
itivan, negativan i neutralan)
izve{tavanja o akterima u izbor-
nom procesu. Merenjem samo
vremena, a ne i tonaliteta pred-
stavljanja aktera, REM se oprede-
lio da realizuje monitoring koji
vi{e sakriva, a {to manje otkriva,
ocenjuje BIRODI.

Dosada{nji monitorinzi
BIRODI-ja pokazuju ne samo
izostanak medijskog diverziteta i
balansa, ve} i dominaciju aktera,
Aleksandra Vu~i}a, koji se
pojavljuje ne kao kandidat za nar-
odnog poslanika, ve} kao mar-
ketin{ki akter. Naime, Vu~i} je
istovremeno predsednik stranke i
Republike. Zakonom o Agenciji za
borbu protiv korupcije, kojim se
reguli{e tzv. funkcionerska kam-
panja, predsednik Srbije je izuzet
od funkcionerske kampanje, te je
on jedini javni funkcioner koji
mo`e da se bavi legalno
funkcionerskom kampanjom,
navodi BIRODI.
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Politi~ka scena do sada nije imala li~nost
kao {to je Sergej Trifunovi}, predsednik
Pokreta slobodnih gradjana. Veoma

uspe{an pozori{ni i filmski glumac, iz poznate
gluma~ke porodice sa urodjenim ose}ajem za
pravdu i empatijom za najslabije. Za njega ka`u
da je nevodjeni projektil, ne bira gde udara,
nepotkupljiv, o{trog jezika, bezobrazan, duhovit,
svojom snagom razbija ~amotinju zatravljene
beogradske palanke… On je pre svega slobo-
dan, odva`an, ratoboran, jednom re~ju sr~an i
ide do kraja u svemu {to
radi – u glumi, humani-
tarnom radu, pa i u
politi~koj borbi. Nepresu{na
energija mu nije dala mira,
pa je iz bojkota krenuo na
izbore. Kakva }e to borba
biti, o izbornim rezultatima
i nekim uobi~ajenim izborn-
im pitanjima, za Ogledalo
odgovara Sergej Trifunovi}.

Kako proti~e
prikupljanje potpisa, da li
vas i dalje opstrui{u?

“Pre ulaska u
politiku nisam imao pred-
stavu koliko je kompliko-
van posao prikupljanje pot-
pisa, ali mogu vam re}i da
ide odli~no. Ponosni smo na
to {to bez skoro ikakvih
resursa i bogatih sponzora
dobijamo iskrenu podr{ku
gradjana i {to }emo u
naredna dva dana predati
listu. Susretali smo se sa
brojnim opstrukcijama, ~ak
sam i ja napadnut kao i na{
volonter od 19 godina, ali
sve to se zaboravi nakon
uspe{nog dana u kom raz-
menite pozitivnu energiju sa velikim brojem
ljudi koji pridju va{im {tandovima.”

Do sada ste dogovorili zajedni~ki
izlazak na izbore na Vra~aru sa Tadi}em i
@ivkovi}em. Imate li u planu jo{ neku zajed-
ni~ku listu na lokalnom nivou?

“Na lokalnom nivou su kao partneri
dobrodo{li svi osim SNS, SPS, radikala, nji-
hovih saradnika i satelita. Po tom pitanju smo
fleksibilniji, jer za re{avanje komunalnih prob-
lema nije previ{e bitno da li imamo druga~ije
stavove po pitanju EU, Kosova, Kine i Rusije
ve} je va`no da se radi o po{tenim i pametnim

ljudima sa kojima mo`e normalno da se sarad-
juje.”

Kako ste planirali predizbornu kam-
panju, s obzirom na to da i dalje nema fer
izbornih uslova?

“Bazira}emo se na onome {to ne
mogu da cenzuri{u – teren i dru{tvene mre`e.
Kampanja }e biti veoma kratka i druga~ija nego
bilo koja do sada, ali mi }emo sa aktivnostima
nastaviti i nakon izbora. Mislim da smo
na~inom prikupljanja potpisa napravili veliku

promenu na politi~koj sceni i politiku spustili
tamo gde i pripada – u narod. Tako }emo nas-
taviti da radimo.“

U predizbornim uslovima koji nikad
nisu bili gori, kada su vam, kako ste rekli,
vezane ruke i noge, kojim izbornim rezul-
tatom biste bili zadovoljni?

“Ne razmi{ljam o rezultatu, ve} o
posledicama onoga ~ime se bavimo. @elim da
ljudi ~uju stavove PSG, da upoznaju neka nova
lica i da mi probudimo nadu da alternativa pos-
toji. U ovom trenutku je neva`no kako }e se to
numeri~ki izraziti.”

Protiv ~ega }ete se prvo boriti kada
sednete u poslani~ku klupu?

“Protiv besmisla i rijaliti politike.
Fokusira}emo se isklju~ivo na najva`nije
dru{tvene teme, a Martinovi}, Risti~evi} i ostali
nek nastave da se igraju u svom svetu apsurda,
nas to ne zanima.”

Kako obja{njavate sada{nji odnos
Srbije i Crne Gore?

“Crnogorska vlast posmatra
mitropoliju, ali pre svega Amfilohija, kao

glavnog protivnika crnogorske
dr`avnosti, koja je nesporna.
U tom privatnom ratu su pred-
jene sve granice dono{enjem
skandaloznog zakona koji je
kao {ibica zapalio dru{tvo,
koje je ionako bilo na ivici
sukoba. Tim sukobima dopri-
nosi i Vu~i} koji kao i svaki
{ibicar stoji po strani i
poku{ava da ubode neki poli-
ti~ki poen, da nahu{ka jedne
na druge, ali da se nikome ne
zameri. Nije normalno {to ve}
godinama nije organizovana
zvani~na poseta predsednika
Srbije Crnoj Gori, ali i obrat-
no. Pokret slobodnih gradjana
se iskreno zala`e za normal-
izaciju odnosa u regionu i
smirivanje strasti koje u
svakom trenutku mogu da
dovedu do novih besmislenih
sukoba i nevinih `rtava.”

Sve nas je dotakla
va{a humana strana i pomo}
deci kojoj ste omogu}ili
le~enje. Zato na kraju pitanje
– da li biste, ako udjete u par-
lament, mogli da uti~ete da se
kona~no usvoji zakon

“Roditelj-negovatelj“, koji va`i u svim zeml-
jama regiona osim Srbije i BiH, a koji
omogu}ava roditeljima dece kojima je potreb-
na stalna nega ista prava kao hraniteljima,
kako decu ne bi morali da daju tre}oj osobi?

“Ne da }u uticati ve} }u sa kolega-
ma iz PSG u~initi sve da se taj zakon usvo-
ji i ne}u odustati dok se to ne desi. To dugu-
jemo i na{oj predsednici odbora za prava
osoba sa invaliditetom Branislavi Dedi}, koja
je taj problem definisala kao jedan od
najve}ih u toj oblasti.“

Marijana Maljkovi}

EKSKLUZIVNO - Intervju: Sergej Trifunovi}, lider Pokreta slobodnih gradjana

PROTIV BESMISLA I RIJALITI POLITIKE
“Mislim da smo na~inom prikupljanja potpisa napravili veliku promenu na politi~koj sceni i politiku spustili

tamo gde i pripada – u narod. Tako }emo nastaviti da radimo.”

^itajte nas na netu: www.serbianmirror.com
Ne ~ekate mesec dana {tampano izdanje, ~itajte novosti u medjuvremenu. 

Budite u toku sa nama preko sajta Ogledala:
www.serbianmirror.com

www.serbianmirror.com
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Ostalo je manje od tri
nedelje od izbora, do sada
je Republi~ka izborna

komisija proglasila 12 izbornih
lista, a o~ekuje se jo{ nekoliko.
Medjutim, nikada do sada nismo
imali ovako jake zagovornike
bojkota izbora. Opozicija je saglas-
na da su predizborni uslovi nikad
gori, da su kr{eni Ustav i zakoni,
ali jedan broj opozicionara se je
ipak odlu~io da u~estvuje u ovoj
neravnopravnoj trci. Svakako naju-
porniiji i najglasniji opozicionar
koji zagovara bojkot, koji je 11-
dnevnim {trajkom gladju ispred
Skup{tine, kako ka`e, ogolio
nedemokratsko stanje u zemlji je
lider Dveri Bo{ko Obradovi}. On
za “Ogledalo“ odgovara na na{a
pitanja o aktivnom bojkotu, rezul-
tatima {trajka gladju, dijaspori,
etiketiranju i uvredama politi~kih
neistomi{ljenika…

Rekli ste da je SZS
do`iveo krah zbog pasivnog
bojkota. Da li je ideja bojkota
ipak dovoljno sna`na da o~uva
ovaj savez u borbi protiv re`ima,
bez obzira na podeljenost za
pasivni i aktivni bojkot?

“Nema druge. Izbori u
Srbiji su izgubili svaki smisao i
ostaju nam samo metode vanparla-
mentarne borbe da se izborimo za
slobodne i po{tene izbore. Na{ cilj
nije bojkot nego da u Srbiji imamo
zaista demokratske izbore kao u
brojnim drugim dr`avama Evrope i
sveta, {to trenutno nije slu~aj, jer
je medijska cenzura, ucenjivanje
bira~a, kupovina glasova i ga`enje
svakoga ko druga~ije misli na
vrhuncu. Postali smo ponovo
nedemokratska zemlja i na`alost
posle 30 godina obnovljenog
vi{estrana~ja vratili se na po~etak:
da se borimo za elementarne
demokratske vrednosti kao {to su
sloboda medija i slobodni i po{teni
izbori.“

S jedne strane va{ {trajk
gladju, {to se ti~e ispunjenja
zahteva nije pro{ao slavno, a sa
druge strane podr`alo vas je vi{e
politi~kih neistomi{ljenika nego
istomi{ljenika. Kako to tuma~ite?

“[trajk gladju je ogolio
nedemokratsko stanje u Srbiji i
pred doma}om i pred medjunarod-
nom javno{}u. Pokazalo se da
vlast ne `eli po{tovanje Ustava, a
da javni medijski servis RTS nije
spreman da izdvoji vreme za dva

narodna poslanika koji 11 dana
{trajkuju gladju, da bi dobili pri-
liku da se uop{te njihov glas ~uje
u medijskom mraku koji vlada u
Srbiji. Zanimljivo je da su svi na{i
{trajka~ki zahtevi bili strogo
po{tovanje Ustava po pitanju
o~uvanja KiM u sastavu Srbije,
neselektivnog rada tu`ila{tva i
sudova, brige o Srbima u regionu
i rasejanju, slobode medija i
po{tenih izbora, i da je vlast sve to

ili pre}utala ili se nasmejala na
zahteve koji se ti~u po{tovanja
Ustava. Ta~no je da smo dobili
veliku podr{ku i politi~kih sabora-
ca, ali i neistomi{ljenika i sve to
nas obavezuje da u budu}nosti
Dveri budu faktor jedinstva i
saradnje, a ne podela.“

[ta zapravo podrazume-
va “aktivni bojkot” i gradjanska
neposlu{nost? Na koji na~in bi
gradjani mogli da odlo`e izbore i
stvore bolje predizborne uslove?

“Pre svega bojkotom nas-
tupaju}ih la`nih i nedemokratskih
izbora zakazanih za 21. jun. Oni su
takvi bili i pre pandemije, a po
okon~anju vanrednog stanja postali
su i zdravstveno rizi~ni i protivus-
tavni. Naime, pandemija jo{ uvek
traje i u takvim uslovima izbori su
veliki zdravstveni rizik. Vlast je u
medjuvremenu napravila veliki
pravni skandal kada su 40 dana
pred izbore promenjena dva izbor-
na zakona i izborni proces nastavl-
jen po drugim izbornim pravilima
u odnosu na one pre pandemije po
kojima je zapo~et. Samo to je
dovoljno da izbori budu poni{teni i

odlo`eni, ali Upravni sud i Ustavni
sud }ute i progla{avaju se nena-
dle`nim za sve na{e tu`be i inici-
jative, za ocene ustavnosti i
zakonitosti nastavka izbornog
procesa. Na{e je da takve izbore
bojkotujemo na svim nivoima.
Ne}emo priznati rezultate la`nih
izbora, ne}emo priznavati budu}u
Skup{tinu i Vladu formirane na
osnovu nedemokratskih i protivus-
tavnih izbora, i sve to }e voditi u

sve ve}u politi~ku krizu koja mora
rezultirati vanrednim parlamentarn-
im izborima, koji }e biti slobodni
i po{teni. Aktivan bojkot
podrazumeva sve forme mirnih i
nenasilnih protesta, demonstracija i
gradjanske neposlu{nosti kako
bismo se izborili za zaista
demokratske izbore.“

Imate li informaciju
koliko vas dijaspora podr`ava u
ideji bojkota?

“U srpskoj dijaspori smo
uvek imali najve}u podr{ku, od
osnivanja Dveri do danas. Ne
bismo ni uspeli u na{oj borbi koja
traje ve} 21 godinu bez velike
pomo}i na{ih ljudi iz rasejanja. Na
svim izborima u dijaspori smo
bele`ili odli~ne rezultate i pobedji-
vali vlast na mnogim bira~kim
mestima. Problem je {to je dijas-
pori zapravo zabranjeno da glasa,
tj. {to se na svaki na~in ote`ava
sprovodjenje izbornog procesa u
inostranstvu gde `ivi mo`da i
tre}ina bira~a od ukupnog broja
Srba i drugih dr`avljana Srbije. Mi
se zala`emo za olak{avanje
bira~kog prava, glasanje po{tom ili

elektronskim putem, kao i da dijas-
pora dobije zagarantovana mesta u
Narodnoj skup{tini i Vladi Srbije.
Dveri su uvek bile i ostaju zastup-
nik i za{titnik interesa srpske dijas-
pore na srpskoj politi~koj sceni.”

S obzirom na to da ste
jedini lider u SZS koji je
poslanik, za{to niste vi{e iskoris-
tili skup{tinsku govornicu, da do
{to ve}eg broja gradjana dodje
va{a kritika nedemokratskog

stanja u zemlji i kr{enja Ustava?
“Smatram da sam svoj

mandat narodnog poslanika od
~etiri godine maksimalno stavio u
funkciju izno{enja istine o svemu
onome {to su problemi u Srbiji: od
kr{enja Ustava i zakona, preko
gu{enja demokratije i slobode
medija, uni{tavanja doma}e
privrede i poljoprivrede, do krimi-
nala i korupcije u vrhu vlasti. Prve
tri godine sam po broju nastupa
bio ubedljivo najaktivniji narodni
poslanik na skup{tinskim zasedan-
jima, a kada su po~eli da nam
isklju~uju mikrofon i da nas
isklju~uju sa zasedanja da se na{a
opoziciona re~ vi{e ne bi ~ula,
odlu~ili smo se za bojkot skup{tin-
skih sednica. Odr`avali smo para-
lelni parlament u skup{tinskom
holu i veliki broj redovnih konfer-
encija za medije. Od svega toga
nastale su i dve moje nove knjige:
izabranih skup{tinskih govora pod
naslovom “Gde be`ite“ i izabranih
konferencija za medije pod
naslovom “Kriminalni krugovi –
Bela knjiga o kriminalu i korupci-
ji u vrhu MUP-a i aktuelne vlasti

SNS“. To je – na neki na~in –
kruna mog poslani~kog rada i poli-
ti~ka ostav{tina za budu}nost da se
zna {ta smo kao narodni poslanici
Dveri radili u ovom prvom
skup{tinskom mandatu.”

Koliko smo kao dru{tvo
daleko od demokratije, uva`avan-
ja neistomi{ljenika i druga~ijih
ljudi od nas, ako vrh vlasti godi-
nama etiketira i upu}uje naj`e{}e
uvrede onima koji misle
druga~ije, nazivaju}i ih fa{istima
i lopovima?

“To je mo`da i najve}i
problem sa kojim se suo~avamo.
Negativna kampanja protiv lidera
opozicije i svakoga ko druga~ije
misli od vlasti traje 24 sata dnevno
na svim re`imskim medijima, a
drugih, slobodnih i objektivnih
medija je veoma malo. Pritom, nika-
da i nigde nemamo mogu}nost da
odgovorimo na sve la`i i klevete o
nama, niti da normalno predstavimo
na{ politi~ki program. Gradjanske
tenzije, podele i sukobi u dru{tvu su
sve ve}i i zato smo na Glavnom
odboru Dveri usvojili ’Spasovdanski
proglas o dru{tvenom pomirenju,
dijalogu i dogovoru’ kao jedinom
na~inu da zaustavimo ovu atmosferu
gradjanskog rata u kojoj `ivimo. Na
to je pozvao i predsednik SANU
Vladimir Kosti}, kao i brojne druge
ugledne javne li~nosti, ali vlast i
dalje nastavlja svojim putem koji
nije dobar i vodi nas opasnim sce-
narijima. Odr`avanje ovakvih izbora
21. juna samo }e jo{ vi{e produbiti
podele u dru{tvu. [to je do nas,
pru`ili smo ruku na jedan ljudski,
hri{}anski i demokratski na~in i
pozvali na razgovore izmedju vlasti
i opozicije kao jedini na~in da se
normalizuju politi~ke prilike i dod-
jemo do smirivanja nagomilanih
dru{tvenih tenzija. Srbiji nisu
potrebne nove deobe i sukobi ve}
mir i red. Ali, bez slobode i pravde
nema normalnog `ivota i zato ne
mo`emo }utati na sve ono {to vlast
radi stvaraju}i od Srbije stranu
koloniju u kojoj vladaju bezakonje,
nesloboda i nepravda, dok se najvi{i
predstavnici vlasti, njihova bra}a i
kumovi bogate. To mora da
prestane i zato je ovo borba ne
samo za demokratiju ve} i za
osnovne nacionalne i dr`avne
interese, kao {to je o~uvanje Kosova
i Metohije u sastavu Srbije ili za{tita
SPC i pravoslavnih vernika u Crnoj
Gori.“ Marijana Maljkovi}

EKSKLUZIVNO - Intervju Bo{ko Obradovi}, predsednik pokreta Dveri

U SRPSKOJ DIJASPORI IMALI SMO NAJVE]U PODR[KU
Bez slobode i pravde nema normalnog `ivota i zato ne mo`emo }utati na sve ono {to vlast radi stvaraju}i od Srbije stranu koloniju u kojoj

vladaju bezakonje, nesloboda i nepravda, dok se najvi{i predstavnici vlasti, njihova bra}a i kumovi bogate. To mora da prestane i zato je ovo
borba ne samo za demokratiju ve} i za osnovne nacionalne i dr`avne interese, kao {to je o~uvanje Kosova i Metohije u sastavu Srbije ili

za{tita SPC i pravoslavnih vernika u Crnoj Gori. …

Istrajan u svojim zahtevima: Bo{ko Obradovi} ispred Skup{tine Srbije
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Nema bolje reklame u
predizbornoj trci od zado-
voljnih sugradjana, koji

godinama glasaju istog
gradona~elnika. ^ajetina ima tu
sre}u da za svoj i prosperitet
~itavog Zlatibora zahvali Milanu
Stamatovi}u, lideru Zdrave Srbije.
Iako je nezadovoljan predizbornim
uslovnima, dugogodi{nji opozi-
cionar se hvata u ko{tac sa prob-
lemom i izlazi na izbore tvrde}i
da je vredan svaki napor u men-
janju trenutne situacije. Tako se
izborna lista koalicije “Milan
Stamatovi} – Zdravo da pobedi –
Dragan Jovanovi} – Bolja Srbija,
Zdrava Srbija“ na{la pod rednim
brojem 10 na izborima za narodne
poslanike. O izbornim temama
razgovaramo sa gospodinom
Milanom Stamatovi}em.

Da li ste zadovoljni
medijima i postoje li uslovi za
fer izbore?

“Jo{ uvek mediji u Srbiji
nisu slobodni, a samim tim nisu
ni ispunjeni svi preduslovi za
odr`avanje fer i demokratskih izb-
ora. Mediji su, u principu, uvek u
zavisnom polo`aju u odnosu na
svoje finansijere. Trenutno u
Srbiji postoje dva duboko polari-
zovana medijska tabora –
prore`imski u koje mnogi na tele-
vizijskom nebu svrstavaju TV
Pink, Hepi, Prvu, B92 i RTS i
one takozvane globalisti~ke opci-
je, koje su uglavnom na strani
opozicionog razmi{ljanja, kao {to
su TV N1 ili Nova S. Na
lokalnom nivou je sli~na situacija.
Naravno da bi bilo bolje da se
mediji manje svrstavaju uz neku
politi~ku opciju, ali to je na{a
realnost. Znamo da smo u ner-
avnopravnom polo`aju i uzdamo
se da }e gradjani prepoznati rezul-
tate koje smo mi iz koalicije
stranaka Zdrave Srbije, na ~ijem
sam ~elu, i Bolje Srbije Dragana
Jovanovi}a ostvarili u prethodnim
godinama. Uslovi nisu fer, ali nas
to jo{ vi{e uverava da svojom
borbom moramo pokazati
bira~ima, da je vredan svaki napor
u menjanju ove situacije.“

Koja oblast je najkri-
ti~nija u zemlji i {ta biste prvo
uradili ukoliko udjete u parla-
ment?

“I gradjani u svojim
o~ekivanjima i stranke u svojim
obe}anjima prvo kre}u od boljeg
`ivota. To podrazumeva kako

popravljanje ekonomskih tako i
svih ostalih oblasti dru{tvenog
`ivota od kojih zavisi stepen
zadovoljstva jednim dru{tvom. U
Narodnoj skup{tini }emo pokrenu-
ti inicijativu da na tr`i{tu Srbije

zavladaju ravnopravni uslovi
poslovanja kako za doma}e tako i
za inostrane firme, ne zaboravlja-
ju}i pritom na{u brojnu dijasporu
koja je, uveren sam, spremna za
ulaganja u svoju domovinu uko-
liko im se za to obezbede fer
uslovi.“

Kako biste pristupili
goru}im problemima Kosovu i
Metohiji i Crnoj Gori?

“Ni za Kosovo, ni za
Crnu Goru nemamo ni trunku
dileme. Kosovo i Metohija su
prema Ustavu Srbije sastavni deo
na{e zemlje i nikakva razmatranja
o poklanjanju ili podeli dela teri-
torije na{e Srbije ne dolaze u
obzir. Srpski narod u Crnoj Gori
pomaga}emo na sve mogu}e
legalne na~ine i ne}emo dozvoliti
da se utopi u bilo koju ve}inu
ukoliko to ne `eli. Istim prin-
cipom vodi}emo se i za bilo koji
deo srpskog naroda, bilo gde se
on nalazio na svetu.”

Prethodnih godina ste
zagovarali da su turizam i
poljoprivreda glavne delatnosti
koje je potrebno razvijati.
Mislite li i danas isto?

“Naravno. Srbija je
prete`no poljoprivredna zemlja i

ne bi trebalo da be`imo od toga.
Pogotovu danas kada, a to se
videlo i tokom pandemije korona
virusa, mnogo bolje prolaze zeml-
je koje imaju sopstvenu proizvod-
nju, a mi bismo mogli da imamo

i vi{ak, za izvoz. Kao dr`ava u
kojoj se nalazi veliki broj
o~uvanih prirodnih lepota, {to uz
svetski zna~ajne istorijske i kul-
turne spomenike savremeni putni-
ci najvi{e tra`e, smatram da je

intenzivan razvoj turizma
budu}nost Srbije. To je, uzgred,
grana privrede koja zapo{ljava
veliki broj gradjana.”

Kako ocenjujete odnos
matice prema dijaspori?

“Zdrava Srbija i Bolja

Srbije }e promeniti sistem koji
sada vlada – da se vlast seti dijas-
pore samo kada joj je potrebna
materijalna pomo} tih njenih grad-
jana iz inostranstva. Pokrenu}emo
inicijativu u parlamentu da se

mnogo lak{e mo`e dobiti dr`avl-
janstvo Srbije, ali }emo isto tako
insistirati i da svi Srbi u regionu
i dijaspori steknu aktivno bira~ko
pravo. I da se jasno odredjenim
zakonima defini{u uslovi za ula-

ganja na{e dijaspore u svoju
maticu.“

Kakav odnos imate
prema opoziciji koja se opre-
delila za bojkot izbora?

“Svako na osnovu raspo-
lo`ivih podataka i li~nog stava

donosi svoje politi~ke odluke. I na
osnovu njih o~ekuje i neke rezul-
tate. Ne osudjujem ni one koji }e
bojkotovati izbore, ali ni one koji
su re{ili da na njima u~estvuju, jer
su i jedni i drugi svesni da njiho-
va politi~ka budu}nost zavisi od
te odluke.“

Ukoliko predjete cen-
zus, sa kim vas mo`emo o~eki-
vati u koaliciji?

“Zdrava Srbija }e – u
koaliciji sa Boljom Srbijom,
takodje regionalnom strankom,
kao i sa Pokretom za [umadiju
Veroljuba Stevanovi}a, koji je
nedavno kolektivno pre{ao u
Zdravu Srbiju – biti kostur budu}e
{ire koalicije koju }e ~initi
isklju~ivo regionalne stranke, sa
ljudima koji su se u prethodnim
godinama dokazali i kao dobri
doma}ini i beskompromisni borci
za svoju Srbiju.”

Koja je va{a prednost u
odnosu na ostale kandidate i {ta
biste poru~ili bira~ima?

“Zdrava Srbija koju
predvodim nema nikakvih repova
iza sebe i sve {to smo postigli je
veoma vidljivo. Na{u koaliciju
predvode uspe{ni lokalni lideri,
doma}ini, po{teni i vredni ljudi,
po tome smo specifi~ni i jedin-
stveni. Rezultati u ^ajetini, Topoli
i Kragujevcu, govore umesto nas.
Nema razloga da tako ne nastavi-
mo i kada budemo u vlasti na

republi~kom nivou. Vreme je da
se poka`e da nisu svi politi~ki
~inioci isti. Ima i onih koji su
mnogo toga pozitivnog u~inili za
gradjane Srbije i bira~i bi trebalo
da nastave da kora~aju zajedno sa
njima.” Marijana Maljkovi}

EKSKLUZIVNO - Intervju: Milan Stamatovi} – Zdrava Srbija

REGIONALNE STRANKE I DOBRI DOMA]INI
“Zdrava Srbija koju predvodim nema nikakvih repova iza sebe i sve {to smo postigli je veoma vidljivo. Na{u koaliciju predvode uspe{ni lokalni

lideri, doma}ini, po{teni i vredni ljudi, po tome smo specifi~ni i jedinstveni. Rezultati u ^ajetini, Topoli i Kragujevcu, govore umesto nas“

Na radnom mestu: Milan Stamatovi} u op{tini ^ajetina

Stamatovi} u obilasku srpskih sela
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Tragi~na smrt
D`ord`a Flojda
iz Mineapolisa,

koji je umro dok ga je
policajac kolenom
gu{io u devetominut-
nom hororu, podelila
je ovu raspolu}enu
zemlju i na povr{inu
opet iznela nere{ena
pitanja rasizma, soci-
jalne nejednakosti i svakovrsne
netrpeljivosti. Mirne demon-
stracije povodom tragi~nog
dogadjaja, sa namerom da se
po~inioci ubistva privedu pravdi,
potpuno neo~ekivano su se
pretvorile u ru{ila~ke pohode
anarhista, koji su u 39 ameri~kih
gradova no}ima palili, ru{ili, ubi-
jali, otimali, skrnavili.

^elnici gradova i dr`ava
nisu se najbolje sna{li u zavod-
jenju i po{tovanju reda i zakona
tokom protesta, svu krivicu
svaljuju}i na ameri~kog predsed-
nika, u nastojanju da ga jo{ vi{e
politi~ki oslabe, a onda i na
predsedni~kim izborima kona~no
dotuku.

Demonstriralo se u 39
ameri~kih gradova, pucano je u
policajce u Las Vegasu i St.
Luisu, a uve~e su mirne demon-
stracije posve}ene tragi~no pre-
minulom D`ord`u Flojdu zamen-
jivali neredi koje su predvodili
profesionalni anarhisti i kriminal-
ci, koriste}i posebne sisteme za
komunikaciju i prenose}i nerede
iz dr`ave u dr`avu.

Dr`ava Minesota je
pokrenula istragu o nepo{tovanju
ljudskih prava i generacijski

dubokom, sistem-
atskom rasizmu u
policijskim slu`bama
u toj dr`avi.
Neophodnost reforme
u policiji niko ne
pori~e, ali je te{ko da
}e je izvojevati
ru{ila~kim pohodima.

U Njujorku
je policijski ~as iz

neobja{njivih razloga po~injao u
11h uve~e, u utorak je po~eo u
8h, ali {ta to vredi kada nes-
posobni gradona~elnik DeBlazio

nije `eleo da ga na demonstrante
primeni. Prepucavao se sa njim
njegov levi~arski kolega, guvern-
er Kuomo (ka`u oni koji ih

dobro poznaju da nisu u sjajnim
odnosima), tvrde}i da grad nije
odgovorio te{kom zadatku, da bi
mogao da smeni gradona~elnika i
uvede Nacionalnu gardu na ulice
grada Njujorka, ali da jo{ nije
vreme za to. Valjda je imalo
jo{{ta da se razlupa, otme, spali i
jo{ poneko povredi.

U Va{ington DC se
stanje takodje nije smirivalo,
uprkos policijskom ~asu i zabrani
kretanja, pa je Pentagon odlu~io
da u prestonicu u sredu po{alje
aktivnu vojsku.

U ve}ini ameri~kih
gradova policijske snage su bile
epicentar kontroverznog odgovo-
ra na nerede i krizu, mediji su

konstantno dolivali ulje na vatru,
pa su se Amerikanci u ~udu
pitali{ta je zaista u centru protes-
ta, i zbog ~ega se uspomena na

D`ord`a Flojda besprizornim
pona{anjem izgrednika omalo-
va`ava i skrnavi, a razlozi za
podele i netrpeljivosti samo

uslo`njavaju.
Glavna tema predse-

dni~kom kandidatu D`ou
Bajdenu, koji je u utorak govorio

pristalicama u Filadelfiji, bila je
Biblija, koju je ispred spaljene
crkve u Va{ington DC dr`ao
predsednik Tramp. Bajden je zab-
oravio da pomene nerede, izgred-
nike i one koji su ovaj istorijski
hram o{tetili, ali je zamerio
predsedniku dr`anje Biblije, jer
bi ga, ka`e, radije video da je
ponekad otvori i pro~ita, a ne
samo pridr`ava u zgodnoj prilici
za fotografisanje.

Brinuli smo na po~etku
i tokom pandemije (ne stvarno,
{ta je sa pandemijom) da li
}emo imati posao na koji }emo
posle izolacije mo}i da se vra-
timo, da li }emo imati poslovne
prostorije u kojima }emo svoje
poslove obavljati, a evo,
~udnom igrom sudbine ili istori-
jskih promena, vidimo da su
uni{tene i robne ku}e, pro-

TAMNA JE NO]

Mila FIlipovi}

“Amerikanci uvek probaju da urade pravu stvar, ali tek po{to probaju sve drugo.” – Vinston ^er~il

Aktuelno
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maj 24.
Pisao mi Aleksandar Vu~i}!?
Jo{ se ispla}uje po 100 evra narodu iz dr`avne

kase, sa potpisom predsednika Srbije, a AV je uputio
pisma narodu sa predlogom da glasa za njegovu SNS
partiju tj. za njega.

I ja sam dobio to pismo. Podse}a me AV da
mi je kao penzioneru dao prvo 4000 dinara, a
potom 100 evra, kao da mu dugujem ne{to.

Pre}utao je AV u tom pismu meni
i mojoj porodici da nam je uzeo na nezakonit
na~in najmanje 3600 evra, odbijaju}i nam 4
godine po 10 odsto od penzije.

Hvala mu na pa`nji, ali ne znam
kako da mu odgovorim.

AV mi nije posalo adresu na koju
mogu da mu po{aljem moje pismo. Poru~ujem
mu da izlazim na izbore, kada se dogode u
Srbiji.

Za koga }u da glasam – to jo{ ne
znam. Mo`da mi neko da 1000 evra.

Sre}no Marko Lopu{ina
www.lopusina.com

MARKOVI KONACI

www.lopusina.com

PRAVNA PPITANJA
ODGOVORI ADVOKATA
^esto ~ujem re~ “probate“. [ta je to ustvari?
- Probate je ostavinski postupak,

odnosno sudski postupak koji se
odvija nakon smrti nekog lica za
raspravljanje i raspodelu njegove
imovine u trenutku smrti U Ilinois
“probate“ je obaveza na ko je
ostavilac imao u svojini nepokretnost
samo na svoje ime ili ako ukupna
vrednost njegove imovine za koju
nije imenovan naslednik prelazi
$100k. (IN, $50k.) Navedeni iznos
odredjuje svaka dr`ava za sebe, i on
je promenljiva kategorija. U toku
sudskog postupka odredjuje se
administrator zaostav{tine odnosno
izvr{ilac testamenta, utvrdjuju se
naslednici, a takodje i va`nost testa-
menta ukoliko je postojao, vr{i se
isplata dugova, poreza, ostalih
obaveza, tro{kova advokata, sudskih
taksi i sli~no, pa se preostali deo
zaostav{tine raspodeljuje naslednici-
ma. Medjutim postoji na~in da se “probate“ izbegne, a da se istovremeno zadr`i
pravo svojine i raspolaganja njome. Da biste to uradili neophodno je za `ivota
napraviti plan i dokumenta. Konsultacija sa advokatom je obavezna, zato {to uvek
postoji vi{e mogu}nosti zavisno od imovinske i porodi~ne situacije. @elimo da
naglasimo da “probate“ nije uvek nepo`eljan, neki od klijenata upravo `ele trans-
paretan proces koji se vodi u sudu.

Ukoliko imate pitanja pravne pomo}i u izradi punomo}ja, tes-
tamenata, trust-a, starateljstva, i ostavinske rasprave, a odgovor
`elite da pro~itate u “Ogledalu”pozivamo Vas da nam pitanja
posaljetena finch@serblaw.com.

^itajte nas na netu:www.serbianmirror.com
Ne ~ekate mesec dana {tampano izdanje, 

~itajte novosti u medjuvremenu. 
Budite u toku sa nama preko sajta Ogledala:

www.serbianmirror.com

www.serbianmirror.com

davnice, mnogi poslovni prostori, banke,
restorani, kancelarije, razorene ulice,
gradovi, predgradja. Protesti su kao
gumicom za ~as izbrisali i, kako su nam
mesecima govorili, neophodno fizi~ko
distanciranje.

Gradona~elnica ^ikaga, u kome
se ozbiljno i demonstriralo i ru{ilo, donela
je odluku o ulasku u 3. fazu otvaranja,
koja po~inje radom restorana koji imaju
ba{te, prodavnica, frizerskih salona, salona
za nokte i masa`u, uz po{tovanje uredbi o
distanci i smanjenju kapaciteta, kao i
posebnim uslovima higijene. Obra}aju}i
segradjanima u svojevrsnom govoru o
“stanju grada”, rekla je da posebno apelu-
je na mlade i od njih tra`i da oni budu
lideri i primer starijima, i obe}avaju}i da
}e posle nereda svakako o~istiti ~ika{ke
ulice i izloge, ali i pro~istiti sistem. Ja se

nadam da se mladi ne}e ugledati na njenu
neefikasnost i nekompetentnost, a posebno
ne na jezik kojim opisuje ameri~kog
predsednika, kao i da im uzor ne}e biti
neadekvatna reakcija u kriti~nim trenucima
za grad koju je pokazao guverner dr`ave
Ilinois.

I u ^ikagu je na snazi bio poli-
cijski ~as, ali i u Aurori, Downers Grove,
Elmhurst, i Ciceru, u kome je tokom
demonstracija ubijeno dvoje ljudi, a
uhap{eno 60 izgrednika.

Policijski ~as u Njujorku bi}e na
snazi sve do kraja ove sedmice. To je
odgovor kompletno nekompetentnog
gradona~elnika DeBlazija na brutalnu nju-
jor{ku no} u kojoj je grad razoren, a kao
{to znamo jo{ uvek nije ni u fazi 1 za
otvaranje posle pandemijske izolacije. Za
nas koji stvari posmatramo sa strane nije
~udno samo to {to organi vlasti ne primen-
juju odluke koje su sami doneli, ve}{to se
~ini da sami primenu tih odluka opstruira-
ju, kaljaju}i ugled “progresivnih, liberal-
nih, demokratskih gradova”. Kao da poli-
cajci postaju `rtvena jagnjad politi~kih lid-
era, koji evidentno nisu sposobni za akci-
ju kojom bi neredi bili zaustavljeni, a dija-
log nastavljen, kako bismo, ako jo{ nije
kasno, svi zajedno spoznali da je za
Ameriku jedina prava nacionalnost – ljud-
skost.

Mr`nja prema predsedniku
Trampu, njegovim odlukama i potezima
tokom pandemije, i naro~ito tokom razara-
ju}ih nereda, iz dana u dan raste, dolazi iz
razli~itih izvora, zameraju mu odsustvo
politi~ke elokventnosti, i uop{te ne vole
{to stvari, ~esto bez neophodnog
politi~kog filtera, naziva pravim imenima.
Istina je, predsednikov na~in obra}anja i
njegova terminologija ~esto nisu konstruk-
tivni u datim okolnostima, a svi znamo da
je politika ve{tina vladanja u datim uslovi-
ma, ali njegovi protivnici zaboravljaju da
i oni takodje moraju meriti i premeravati
svoje re~i, a ponekad predlo`iti i sprovesti
i konkretnu akciju.

Dogadjaji koji su ozbiljno uzdr-
mali Ameriku ostavi}e duboke posledice
na svakog gradjanina; skoro tri puna
meseca zastra{ivani smo stanjem pandemi-
je, kontroverznim informacijama, stra{nim
kolapsom ekonomije, koja }e se zbog
trenutne krize jo{ du`e oporavljati,
gubitkom posla, finansijskom
nesigurno{}u. Vi{e niko ne pominje novi
stimulativni ekonomski paket, kao da
nikoga nije briga kako }e biti re{en prob-
lem nezaposlenosti, ko }e se i na koji
na~in boriti sa dr`avnim deficitom i kako
}emo iz krize iza}i. Ovako podeljeni
svakako ne}emo.

Nekada su za Ameriku govorili
da je to zemlja koja je pre{la iz varvariz-
ma u dekadenciju, a da se nije dotakla
civilizacije. Pla{im se da sada Amerika ide
u obrnutom smeru, od dekadencije ka var-
varizmu.

POSLEDNJA VEST
Dr`avni tu`ilac Minesote,

Keith Elison, u sredu je
preina~io optu`nicu protiv
policajca koji je kolenom bru-
talno ugu{io Dzordza Flojda u
ubistvo 2. stepena (namerno
ubistvo, bez predumisljaja) i
podigao optu`nice –
sau~esni{tvo u ubistvu 2 . ste-
pena protiv trojice policajaca
koji su sau~estvovali u ubistvu
– Tou Thao, J. Aleyander
Kueng i Thomas Lane.

Porodica tragi~no pre-
minulog izri~ito je zahtevala
da sau~esnici u zlo~inu budu
uhap{eni pre nego {to bude
odr`an In Memoriam u ~etvr-
tak u Mineapolisu.
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Mesecima unazad traju
protesti pravoslavnih
vernika zbog “otiman-

ja“ srpskih svetinja, a SPC je pri-
morana da dokazuje da je puno-

pravni vlasnik svojih manastira i
crkava

Skup{tina Crne Gore
usvojila je kontroverzni zakon o
slobodi veroispovesti posle ~ijeg
usvajanja je usledio niz protesta
pravoslavnih vernika i gradjana
{irom zemlje. Mitropolija
crnogorsko-primorska smatra da
se ovim zakonom samo `eli do}i
do crkvene imovine i da mu nije
cilj nikakav verska sloboda.
Protesti i molebani pod sloganom
“Ne damo svetinje„ traju meseci-
ma unazad u gradovima {irom
Crne Gore, a tenzije su kulmini-
rale nakon nedavnog privodjenja
mitropolita crnogorsko-primorskog
Amfilohija i episkopa budimljan-
sko-nik{i}kog Joanikija zbog
odr`avanja verskih slu`bi.

Borba protiv spornog
Zakona o slobodi veroispovesti u
Crnoj Gori je, zapravo, bitka za
o~uvanje nekoliko stotina svetinja
SPC-a u ovoj zemlji, a ovo su
neke od najzna~ajnijih: Ostrog,
Mora~a, Savina, djurdjevi stupovi,
Miholjska prevlaka, Cetinjski
manastir, crkva Svetog apostola
Pavla i Petra, manastir
@drebaonik, manastir Piva i man-
astir Podlastva.

Veliki broj svetinja i
manastira u Crnoj Gori zadu`bine
su srpske srednjovekovne dinasti-
je Nemanji}a, a u Cetinjskom
manastiru i danas se ~uva kruna
srpskog kralja Stefana De~anskog,
kojom je, na li~ni zahtev,
krunisan i crnogorski kralj Nikola
Prvi Petrovi} na Cetinju 1910.
godine.

Ostrog – 17. vek
Manastir Ostrog je man-

astir Srpske pravoslavne crkve
sme{ten uz skoro vertikalnu liticu,

visoko na planini Ostro{ka greda.
Nalazi se na podru~ju
Bjelopavli}a, pripada op{tini
Danilovgrad i sme{ten je u
okomitoj steni, sa koje se pru`a

pogled na ravnicu Bjelopavli}a.
Posve}en je Svetom

Vasiliju Ostro{kom. Osnovao ga
je srpski pravoslavni hercegova~ki
mitropolit Vasilije u 17. veku koji
je tu i sahranjen, a kasnije je i
kanonizovan. On je Svetac

~udotvorac. Telo mu po~iva u
}ivotu u pe}inskoj crkvi. Manastir
Ostrog spada medju najpose}enije
u jugoisto~noj Evropi. U njega
dolaze vernici svih religija iz svih
krajeva sveta.

Mora~a – 13. vek
Manastir Mora~a podi-

gao je 1252. godine Stefan, unuk
velikog `upana Stefana Nemanje.
Manastir se nalazi na desnoj obali

Mora~e, u pro{irenom delu kan-
jona, na prirodnoj zaravni slikovi-
tog pejza`a, u Op{tini Kola{in.

Ispod manastira Mora~a
je vodopad Svetigora koji stvara
obli`nji potok koji se sliva u reku
Mora~u.

Savina – 11. vek
Manastir Savina se

nalazi pored Herceg Novog,

sagradjen je oko 1030. godine u
bujnoj mediteranskoj vegetaciji na
jednom od najlep{ih delova sev-
erne crnogorske obale.

Manastir se sastoji od tri
crkve: Mali hram Uspenja
Presvete Bogorodice, Veliki hram
Uspenja Presvete Bogorodice i
Hram Svetog Save po kome je i
manastir dobio ime.

Djurdjevi stupovi – 
13. vek
Manastir djurdjevi

stupovi kod Berana u staroj `upi
Budimlji je manastir srpske
pravoslavne Eparhije budimljan-
sko-nik{i}ke. Podignut je oko

1213. godine i zadu`bina je
Stefana Prvoslava, sina velikog
`upana Tihomira, najstarijeg brata
velikog `upana Stefana Nemanje.
Grob ktitora se nalazi unutar man-
astira.

Sveti Sava I Srpski je
1219. godine uspostavio
Budimljansku episkopiju i u ovom
hramu ustoli~io prvog budimljan-
skog episkopa Jakova.

Miholjska prevlaka 
-13. vek
Iako u fazi obnove,

jedna od najzna~ajnijih bogomolja

u Crnoj Gori. Sedi{te prve Zetske
episkopije, koju je osnovao Sveti

Sava. Manastir se smatra njegov-
om i zadu`binom njegovog brata
kralja Stefana Prvoven~anog.

Cetinjski manastir – 
15. vek
Posve}en Rodjenju

Presvete Bogorodice, prvo podignut
kao zadu`bina Ivana Crnojevi}a.

Manastir je u 17. veku do`iveo
razaranje i obnovu. ~uva najva`nije
relikvije pravoslavnog sveta, kao {to
su ruka Svetog Jovana Krstitelja,
kojom je kr{ten Isus Hrist i mo{ti
Svetog Petra Cetinjskog (Petra
Prvog Petrovi}a Njego{a).

Sedi{te je Mitropolije
crnogorsko-primorske SPC.

Crkva Svetih 
apostola Petra i 
Pavla – 12. vek
Crkva Svetih apostola

Petra i Pavla je srednjovekovna kat-
edralna, saborna crkva u Bijelom
Polju koju je krajem 12. veka podi-
gao humski knez Miroslav, brat

velikog `upana Stefana Nemanje.
Za vreme nereda u Humu, 1252.
godine, iz Bogorodi~inog manastira
u Stonu je u crkvu Svetog apostola
Petra na Limu preseljeno sedi{te
Humske eparhije. Knez Miroslav je,
u svojstvu ktitora, nalo`io da se za
njegovu bogomolju izradi
bogoslu`beni spis koji je poznat
pod nazivom Miroslavljev jevand-
jelistar.

Manastir 
�drebaonik 
– 19. vek
Manastir @drebaonik je

manastir Srpske pravoslavne crkve
koji se nalazi na levoj obali reke
Zete, u Sekuli}ima nadomak
Danilovgrada. Posve}en je
Svetom Arhangelu Mihailu i pri-
pada Mitropoliji crnogorsko-pri-

morskoj.
O manastiru ne postoje

pisani dokumenti. Prema narod-
nim predanjima, manastir se
dovodi u vezu sa Nemanji}ima i
osnovan je u 13. veku. Veruje se
da je izgradjen na temeljima
metoha manastira Mora~a.

Manastir Piva – 
16. vek
Sagradjen je 1586.

godine i posve}en je Uspenju
Bogorodi~inom. Deo je eparhije
budimljansko-nik{i}ke, koja je

ponovo uspostavljena 2001.
godine, po{to je bila ukinuta
dugih 300 godina, a pre toga je
postojala i u vreme Svetog Save
Nemanji}a. Manastirska crkva je
trobrodna sa nadvi{enim srednjim
brodom i bez kupole, po ~emu je
nadaleko prepoznatljiva.

Zadu`bina je hercego-
va~kog mitropolita Savatija
Sokolovi}a, sinovca patrijarha
Makarija i Mehmed pa{e
Sokolovi}a.

Manastir Podlastva – 
14. vek
Manastir je zadu`bina

cara Du{ana iz 1350. godine i
nalazi se u mestu Lastva
Grbaljska, u Grblju. Ova svetinja
duhovno je sredi{te Grbljana, koji

su u njoj kroz istoriju donosili sve
va`ne odluke.

Vi{e puta je ru{en i
obnavljan. (Telegraf.rs)

Ovo su najve}e svetinje u Crnoj Gori:

VERNICI SE BORE DA IH SA^UVAJU
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Vlasnici agencija za nekretnine
ka`u da nikad nije bila ve}a
potra`nja za ku}ama na selu, a

manja za stanovima u gradu. ~ak i posle
ukidanja vanrednog stanja u Srbiji,
stanovi u gradovima, uklju~uju}i i centar
Beograda, nisu vi{e popularni. Tokom
pandemije svako ko je imao mogu}nost
da pobegne na selo, to je i u~inio. Oni
koji nemaju vikendice iznajmljivali su ih,
ali je potra`nja za kupovinom i iznajmlji-
vanjem bila mnogo ve}a od ponude.
Kona~no je i u Srbiju stigao trend da se
gradski smog i gu`va
zamene `ivotom u
prirodi, cvrkutom ptica,
sve`im vazduhom i
prelepim pejza`ima.

Cene ku}a
nadomak Beograda
nastavljaju da rastu.
Najpopularnija pred-
gradja su Ba}evac,
okolina Barajeva i kos-
majska sela, zbog
prelepe prirode i
odli~ne infrastrukture.
Do po~etka pandemije
se ~uo samo cvrkut
ptica, cvr~aka i
zrikavaca, a prirodni
orkestar je oboga}en
de~jom grajom,
muzikom s radija i

}askanjem na terasama
popunjenih vikendica
koje su doskoro bile
prazne. Po ceo dan se
{iri miris ro{tilja,
gibanice i ~orbe, pa
kom{ije zovu jedni
druge na ru~ak, pivo i
doma}u rakijicu. Neki
vikenda{i decenijama
nisu poznavali vlasnike
susednih vikendica, a
tokom pandemije su se
stvorila nova kvalitetna
prijateljstva medju

kom{ijama. Mnogi su od
vikendica napravili stal-
no mesto boravka. Neki
`ale {to nisu ranije imali
tu svest i {to su im
godine pro{le u zagad-
jenim i krcatim gradovi-
ma.

Skoro pola mil-
iona srpskih dr`avljana
se vratilo iz inostranstva,
od kojih su mnogi
odlu~ili da ostanu u
Srbiji, a pogotovu na
selu. Jedina buka, koja
remeti cvrkut ptica, de~ju
graju i kom{ijski `amor
je zvuk kosilica.
Predve~e se {iri miris
sve`e poko{ene trave i
zalivenog cve}a. U
svakom kom{iluku se
nadje neko ko uz gitaru i
tek ubrane tre{nje sa
obrezanog drve}a
zabavlja dru{tvo koje do

sitnih sati }aska i pevu{i u dvori{tima i
na terasama.

Srpska sela su se poput feniksa
ponovo uzdigla iz pepela i ponovo
probudila gostoljubivost i dru`eljubivost
srpskog naroda koji je pre pandemije upao
u vir jurnjave za nepotrebnim materijal-
nim stvarima koje mu je nametnuo neolib-
eralni kapitalizam. Povratnici iz inos-
transtva su uvideli da ih tudje sunce nije
grejalo kao {to svoje greje. Shvatili su da
sa strancima u tudjini nisu imali ni deli}
dodirnih ta~aka i tema kao {to imaju sa
svojim sunarodnicima.

U svakom zlu ima neko dobro.

DEJAN MARINKOVI]

Odstalnog 
saradnika

POTRA@NJA ZA KU]AMA NA SELU DRASTI^NO 
PORASLA KAO KOLATERALNA DOBIT KORONE

REKLAMIRAJTE SE 
U OGLEDALU
773.744.0373

OGLEDALO JE LIST 
KOJI NAS POVEZUJE!
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U
leto 2018 godine u
medijima se pojav-
ila vest da se
p r o s l a v l j e n i
glumac, scenarista

i reditelj Rado{ Baji} ponovo
vra}a istorijskoj filmskoj temi.
Film nosi naslov “Heroji
Hailijarda“, a osnova pri~e je
spasavanje ameri~kih i britanskih
pilota od maja do septembra
1944. godine, sa improvizovanog
aerodroma u selu Pranjani na
padinama Suvobora. Pitamo ga u
kojoj fazi je taj projekat?

- Vi{e od dve godine
opsednut sam idejom da snimim
film i TV seriju koji }e biti
inspirisani istorijskim dogadjajem
koji je od kraja Drugog svetskog
rata sve do demokratskih promena
u Srbiji, veoma planski i smi{ljeno
bio skrajnut i gurnut pod tepih od
strane komunisti~kih vlasti. Re~ je
o katarzi~nom periodu 1944/45,
godine koji odslikava jednu od naj-
dramati~nijih epoha u istoriji srp-
skog naroda. Pod pretnjom
nadolaze}eg komunizma na krilima
Crvene armije, u zavr{nici Drugog
svetskog rata, novom podelom
sveta uz aminovanje ^er~ila i
Ruzvelta, Jugoslavija je gurnuta u
naru~je Staljinu – a Srbiji koja je
platila najve}u cenu namenjena je
uloga `rtve. U prole}e i leto 1944.
godine saveznici SAD i Velika
Britanije kre}u u realizaciju dogov-
ora sa Sovjetima i izdajni~ki podlo
napu{taju Dra`u Mihailovi}a i
okre}u se Titu i partizanima.
Uprkos tome {to biva jasno da
Srbija i srpski narod ostaju na
milost i nemilost komunistima,
srpski seljaci sa livade u selu
Pranjani podno Ravne gore, pred-
vodjeni Jugoslovenskom vojskom
u otad`bini (JVuO) – realizuju
najve}u pojedina~nu akciju spasa-
vanja ameri~kih i drugih
savezni~kih pilota u istoriji svet-
skog vazduhoplovstva. Posle dve
godine istra`ivanja i rada mogu da
ka`em da smo do{li u fazu
priprema za snimanje jer su sce-
nariji za film “Heroji Halijarda“ i
TV seriju od {est epizoda koja }e
nositi naziv “Vazdu{ni most“ –
gotovi.

Naslov filma je malo
ameri~ki, za po~etak da razjasni-
mo {ta je Hilijard?

- Doslovni prevod govori
da je “Halijard“ – debelo u`e
kojim se privezuje sidro broda.
Dakle, nema veze ni sa Amerikom,
ni sa Srbijom, ni sa vazduho-

plovstvom. Medjutim, nakon
invazije na Sardiniju, pada
Musolinija i ulaska Amerikanaca u
Italiju – na {irem podru~ju Barija
stacionirala se Petnaesta vazduho-
plovna armija SAD, odakle je u
prole}e 1944. godine krenula da
te{kim bombarderima koji su
preletali Srbiju sna`no bombarduje
naftna postrojenja u okolini rumun-
skog grada Ploe{}ija – koja su bila
krucijalni i najve}i Hitlerov ener-
getski potencijal za vodjenje rata
na Isto~nom frontu i u celoj
Evropi. Po povratku iz tih akcija iz
o{te}enih i pogodjenih aviona
savezni~ki avijati~ari su iskakali i
padali {irom Srbije. Kada su
Amerikanci saznali da u planinama
Srbije pripadnici Ravnogorskog
pokreta i srpski seljaci kriju od
Nemaca, {tite, ~uvaju i gledaju kao
najrodjenije stotine pilota – organi-
zovana je akcija spasavanja i
evakuacije preko 500 pilota pod
kodnim nazivom HALIJARD.

Pro~itao sam scenarij,
zanimljivo je da za koscenariste
imate zna~ajna filmska i literar-
na imena: Du{an Kova~evi},
Djordje Milosavljevi}, Strahinja
Mad`arevi}. Kako je do{lo do te
saradnje?

- ^ak i ako se ova serija
i film nikada ne snime, za {ta su
u ovom trenutku pretpostavke pod-
jednake – rad na ovom projektu }e
za mene biti nezaboravan i veoma
zna~ajan, zbog ~injenice da sam
poslednje dve godine svog profe-
sionalnog `ivota posvetio ovoj
temi. U okviru produkcije na{e

ku}e CONTRAST STUDIOS radio
sam na nekoliko projekata kao sce-
narista i glumac, ali sredi{nji deo
svih mojih snova i aktivnosti bio je
vezan za rad na “Halijardu“.

Drugi, verovatno zna~ajni
razlog je to {to sam u radu na sce-
nariju ostvario izuzetnu saradnju sa
Du{kom Kova~evi}em, koji je sig-
urno na{ najve}i dramski pisac i sa
Djordjem Milosavljevi}em koji je
osvedo~eno jedan od najuspe{nijih
srpskih scenarista. Ni{ta manje mi
nije bila va`na saradnja sa talento-
vanim autorom i dramaturgom
Strahinjom Mad`arevi}em – ~ija
vizura mladog, savremenog ~oveka
mi je bila veoma potrebna u

stvaranju pri~e i potrebne emocije
koju treba da ima ovaj projekat.
Koji mora da bude blizak i
razumljiv savremenom gledaocu i
budu}oj publici. Njihov zajedni~ki
doprinos “Halijardu“ je veliki –jer

imamo zreo, ozbiljan i nadahnut
scenario koji nikoga ko ga pro~ita
ne ostavlja ravnodu{nim.

Zbog ~ega izra`avate
sumnju u realizaciju filma i seri-
je, koji tretiraju jednu tako
va`nu nacionalnu temu, ~iji su
tvorci na{i najzna~ajniji autori –
uklju~uju}i i vas?

- Postoje vi{e razloga
zbog kojih sam oprezan u odnosu
na realizaciju ovog projekta. Prvo,
radi se o za na{e uslove veoma
skupom poslu. U toku je izrada
bud`eta i ve} sada je na osnovu
scenarija jasno da }e za ozbiljnu
profesionalnu produkciju biti
potrebno vi{e miliona evra. ~ak i
ako iz svih izvora redovnog finan-
siranja, a to su Filmski centar
Srbije, RTS, mo`da Telekom –
obezbedimo zna~ajna sredstva,
bojim se da to ne}e biti dovoljno
da ovaj izuzetno veliki, te`ak i
odgovoran projekat realizujemo
onako kako bi to bilo neophodno.
Poku{avamo da za na{ projekat
zainteresujemo ameri~ke partnere,
ali na{e nade da }emo uspeti da
dodjemo do koprodukcije sa
tamo{njim producentima su realno
tanu{ne – jer je scenario na{eg
filma primarno srpski. Kao {to je i
centralna vizura svih dogadjaja
data iz na{e du{e i iz srpskih o~iju.
Glavni junak na{e pri~e o
„Halijardu“ je srpski narod, koji je
kao kolektivi protagonista herojst-
va, dobro~instva i humanosti –
isku{enik velike `rtve i epski
tragi~ar u zloslutnom vremenu
razaranja svih nada u sopstvenu
budu}nost i nacionalni opstanak.

Mene takav film i takva serija
interesuju, a ne pri~a o Rambu
koju bi na prvu loptu Ameri hteli
da vide i da u nju ulo`e neku
paru… I na kraju, kada su u pitan-
ju moje sumnje u preduslove za

realizaciju “Halijarda“ –  suo~en sa
traumati~nim iskustvom iz serije
“Ravna gora“, na`alost nisam jo{
uvek siguran koliko je u Srbiji
sazrela svest o neophodnosti istori-
jske i civilizacijske distance u
odnosu na dogadjaje u srpskoj
pro{losti koji su imali tzv. nega-
tivnu ideolo{ku konotaciju. Bojim
se da oni partizani i ~etnici koji i
dalje ratuju – udru`eno ne}e biti
previ{e raspolo`eni da vide jedan
ovakav film? Ba{ kao {to su me
udru`eno i napadali kada sam pro-
bio led sa serijom “Ravna gora“.
Ali, bez obzira na sve {to sam
naveo – moja ekipa i ja nastavl-
jamo sna`no da se borimo za real-
izaciju “Halijarda“ jer smatramo da
nam je on potreban..

Zbog ~ega mislite da
nam je potreban?

- Potreban nam je jer
utvrdjuje nacionalni suverenitet
nad katarzi~nim periodom tragi~nih
isku{enja kroz koji smo kao narod
pro{li – i opstali. Da ne bude
zabune, da odmah, na samom
po~etku istaknem jasno i glasno:
film “Heroji Halijrada“ i serija
“Vazdu{ni most“ ne}e biti nikakva
istoriografska rekonstrukcija
dogadjaja koji se zbio pre 75 god-
ina u Pranjanima. Time se nau~no
bave drugi, istori~ari, eksperti, i
drugi istra`iva~i, pa ~ak i filmski
autori koji dokumentaristi~ki
istra`uju validnost i ta~nost svakog
segmenta i detalja koji je vezan za
doti~ni istorijski fakat. Na{a serija
i film }e biti samosvojna,
autenti~na, narativna i metafori~na
umetni~ka dela koja su inspirisana
navedenim herojskim istorijskim
dogadjajima. U kojima se zbiva
drama na{ih junaka – od kojih
neki jesu istorijske li~nosti, a
najve}i deo njih su plod autorske
ma{te.

U radu na scenariju ste
sigurno “kopali” po istorijskim
arhivima, do kojih dokumenata
ste do{li i {ta ste na{li u arhivi-
ma?

- Morali smo da kopamo.
Da bi pri~u koju smo `eleli da
ispri~amo mogli da smestimo u to
vreme i u kontekst tog dogadjaja –
morali smo detaljno i veoma pre-
cizno da istra`imo sve istoriograf-
ski va`ne detalje. Da ne bi kroz
na{u pri~u afirmisali falsifikate. Da
se to ne bi desilo u statusu glavnog
konsultanta za istoriografiju poz-
vali smo na saradnju istori~ara
Milo{a Timotijevi}a iz ^a~ka, koji
je autor mnogih studija i radova iz

FILM O SPASAVANJU SAVEZNI^KIH PILOTA                                1.deo

SRPSKA TRILOGIJA I941.-45.

Nedeljko Baji} sa Rado{em i Obradom Kesi}em

RADO[ pred HALIJARD u PRANJANIMA
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oblasti koju mi tretiramo u filmu i seriji – i
on je odli~no obavio svoj posao. Nije nam
ograni~avao autorsko-umetni~ke slobode, ali
je reagovao u slu~ajevima kada smo mogli
da stvorimo nedoumicu u odnosu na prover-
ena istoriografska fakta. Na primer, za sve
vreme trajanja Halijarda i akcije spasavanja
pilota – od prole}a do jeseni 1944. godine
nikada se nije dogodilo da Nemci, kojih je
bilo u ^a~ku i u Gornjem Milanovcu
pokrenu kaznenu ekspediciju i sprovedu
akciju ometanja evakuacije? Pitali smo se
za{to? A kada je u pitanju strani faktor
istorijski je nepobitno da su glavni egzeku-
tori pu{tanja Srbije i JVuO na ~elu sa djen-
eralom Mihailovi}em niz vodu – bili
Englezi… U tom sudbonosnom trenutku po
srpski narod, za razliku od Amerikanaca –
prosto je neverovatno koliki stepen licemer-
ja, izdaje i bahatosti su pokazali Englezi.. I
to }e u filmu i seriji biti prepoznato…

Ve}ina ameri~kih i britanskih
pilota je umrla, sa kim ste od njih kontak-
tirali i da li ima `ivih svedoka i u~esnika
tih dogadjaja u Pranjanima? Kakve su
bile li~ne sudbine tih heroja va{eg filma,
mislim na obi~ne ljude?

- Svakako, ameri~ki piloti i avi-
jati~ari }e pored izmi{ljenih i istorijski aut-
enti~nih li~nosti biti vidno prisutni u na{em
projektu. Oni su u sredi{tu pri~e. Medju
njima se isti~e lik poru~nika Edvarda Vo{a,
~ija je li~na drama jedna od sredi{njih u
filmu i seriji. On je izmi{ljeni lik i paradig-
ma tih divnih i hrabrih mladi}a koji su
igrom sudbine osetili plemenitost,
dobro~instvo, ljubav i toplinu srpskog selja-
ka. Koji su ih hranili, ~uvali – i na kraju,
spasli im `ivote. Kada je ameri~ka strana u
pitanju, od stvarnih istorijskih li~nosti u
na{em projektu imamo lik Dord`a
Vujnovi~a, Amerikanca srpskog porekla iz
Pitsbruga, koji je kao kapetan
vojno-obave{tajne agencije OSS koja je bila
prethodnica CIA –iz baze u Fodji rukovo-
dio operacijom “Halijard“. Tu je takodje jo{
jedan Amerikanac na{e krvi, kapetan
Musulin koji je kao vodja ameri~ke misiji
pri {tabu Dra`e Mihailovi}a – koordinirao
akcijom. Bio nam je plan koji je na`alost
pandemija Covida 19 poremetila da ovog
aprila otputujemo u SAD kako bismo se
sreli sa potomcima ameri~kih pilota i sa
njima razgovarali. Ostvarili smo kontakt i sa
Fondacijom “Halijard“ kojom rukovodi
gospodin D`on Kapelo – sa `eljom da
saradjujemo na ovom projektu. Realno, u

okolnostima objektivnog zahladjivanja
odnosa pogotovu nakon agresija NATO na
Srbiju, na{a serija i film su prilika da se svi
podsetimo da smo sa SAD – najmo}nijom
zemljom sveta u bliskoj pro{losti bili
saveznici i veliki prijatelji.

Pri~a o spasavanju savezni~kih
pilota u Pranjanima, sama po sebi je veli-
ki izazov za svakog umetnika, ne samo
filmskog re`isera i glumca. {ta vas je
definitivno nateralo da se prihvatite tog
posla?

- Re~ je o velikoj temi. Ako posle
“Selo gori“ i “Ravne gore“ budem uspeo da
snimim ovaj projekat i da sa~uvam `ivu
glavu – to }e svakako biti kruna moje kari-
jere. [to se ti~e moje odluke – to nije i{lo
tako lako. Naime, posle “Ravne gore“ i
bla}enja, osporavanja, izliva besa i mr`nje,
posle nevidjene torture i satanizacije kojoj
sam bio izlo`en – zarekao sam se da se vi{e
nikada ne}u baviti temama koje zadiru u srp-
ski istorijski kontekst. Medjutim – nikad ne
reci nikad. Spoznaje o tome koliki zna~aj je
imala TV serija “Ravna gora“ koja je otvo-
rila novu stranicu u istoriji dru{tvenih odnosa
u na{em dru{tvu, kao i veliki broj priznanja,
pokajni~kih izvinjavanja i odricanja od uvre-
da kojima sam bio zapljusnut – uticale su na
mene da promenim svoju odluku. Tome su
doprinela dva bitne dogadjaja. Prvi je moj
odlazak u Va{ington u leto 2018 godine, gde
sam od ameri~ko-srpskog komiteta za
obele`avanje isticanja srpske zastave na

Beloj ku}i 1918 – bio pozvan da odr`im
besedu. Za vreme tog dogadjaja grupa ugled-
nih Srba iz Amerike, medju kojima je bio i
gospodin Obrad Kesi}, vr{ila je pritisak na
mene da nastavim rad na “Srpskoj trilogiji
1941-45“. Drugi momenat je {to me je u
istom periodu pozvao jedan ugledni i uspe{ni
mladi ~ovek, koji je u~estvovao u nekoliko
ameri~ko-srpskih koprodukcija u Srbiji, ~ije
ime po njegovoj `elji ne}u obelodaniti – i
predlo`io mi da u svojstvu scenariste i red-
itelja krenem da se bavim temom
“Halijarda“, ~iju realizaciju u skladu sa
mogu}nostima on `eli da pomogne.

Pitanje koje postavljam, ali ono
je ~ini se neizbe`no: Posle “Ravne gore”
koju je tzv. Druga Srbija do~ekala na no`,
prihvatate se teme koja opet govori o
Ravnoj gori. Ljudi u Srbiji ni danas nisu
razumeli da su sve svetske arhive bele`ile
da je Srbija u Drugom svetskom ratu
imala dva antifa{isti~ka pokreta, pa da je
bio red da se posle hiljadu filmova o par-
tizanima napravi bar jedan objektivan
film o Ravnogorskom pokretu?

- Svestan sam da }e tzv. Druga
Srbija, kako vi to ka`ete – ponovo napadati.
Mogu}e i `e{}e nego ranije, napada}e me
kao ubicu koji se vra}a na mesto zlo~ina.
Ali, verujte – ne dajem ni pet para. Ve} sam
pro{ao sito i re{eto, protr~ao kroz njihovog
“toplog zeca“. “Halijard“ u koji sam ve}
duboko zagazio ne radim ni zbog novca
koga nema, ni zbog toga {to sam ophrvan
mr`njom prema komunistima, niti zato {to
sam zaljubljen u ~etnike. Sna`no sam
motivisan da napravim jo{ jedan, zna~ajniji
i ve}i iskorak ka istini, ka doprinosu da se
kroz umetni~ki narativni sadr`aj podstakne
se}anje na najlep{e osobine naroda kome
pripadam. Na dobrotu, ~ovekoljublje, ple-
menitost i pravo na `ivot srpskog
naroda,koji je anatemisan na Zapadu kao
narod bez du{e, kojim su na{a slovenska
bra}a sa istoka manipulisala zarad sop-
stvenih ideolo{kih utopija. A on sam,
otrovan komunizmom u sopstvenoj autode-
strukciji od 1945.godine- uni{tavao jesvoju
samobitnost, svojstva, tradiciju, veru, ba{tinu
i kulturu…To je moja osnovna motivacija. 

nastavak u slede}em broju

Rado{ i Nedeljko sa grupom ameri~kih oficira Pranjani 2019.

Intervju 

www.serbianmirror.com



14 Jun 2020.Film

Pi{e: Tanja Petrovi}
Miljkovi}

G. Jankovi}u, va{ prvi
projekat je bio
dokumentarno-igrani film “Gde
cveta limun `ut“ (u re`iji
Zdravka [otre). Sa tim filmom
ste odredili pravac svog rada, a
to je odluka da se o burnoj
istoriji ovog naroda progovori i
da joj se da zaslu`eno mesto.
Na koji projekat ste posebno
ponosni?

- Film “Gde cveta
limun `ut“ je meni li~no poseb-
no drag, ne samo zbog toga {to
je prvi projekat Ko{utnjak filma
ve} {to smo uradili jedan ozbil-
jan video-zapis koji }e budu}e
generacije gledati. Posle tog
filma odlu~io sam da snimimo
jo{ dva, i to “Kne`evina Srbija“
i “Kraljevina Srbija“. Po
zavr{etku snimanja napravio sam
paket trilogiju, te je Ko{utnjak
film poslao na adrese oko 2.700
{kolskih ustanova u Srbiji. Danas
na{a deca u svim {kolama u
Srbiji, kad se obradjuju teme iz
tog perioda, obavezno gledaju te
filmove.

Osim naklonjenosti
istorijskim temama, uspeli ste
da date preko svojih serija pre-
cizan portret vremena u kome
`ivimo i da stvorite junake ili
antijunake (kao {to su {oji} i
Drak~e) sa kojima se gledali{te
identifikuje. Nova serija, koja
je po~ela da osvaja publiku,
“Junaci na{eg doba“ pretendu-
je da dostigne tu popularnost
koju su imale va{e najgledanije
serije: “Bela ladja“ i “Moj rod-
jak sa sela“. Kada o~ekujete
nastavak slede}e sezone?

- Sini{a Pavi} je

svakako na{ nejve}i TV autor od
kada se rade i snimaju TV seri-
je. Ja sam imao ~ast da sa njim
u zadnjih 25 godina radim sve
{to je napisao. To su projekti
koji su obele`ili vreme i svaka
repriza je rado gledana. Mogu da
vam navedem podatak da su
reprize Sini{inih serija gledanije
od mnogih premijernih od drugih
autora.To je izmedju ostalog i

zbog toga {to je Pavi} preko
svojih junaka na{ao put do
gledalaca, te su oni gledaju}i
njegove serije zavoleli te junake
i prepoznali njihove do`ivljaje i
u realnom `ivotu.Sini{a upravo
pi{e nastavka serije “Junaci
na{eg doba“,plan je da od avgus-
ta krenemo u realizaciju drugog
ciklusa.

Osim Pavi}a dosta sam
radio i sa Zdravkom [otrom, koji
je isto tako jedan od na{ih

najuspe{nijih TV reditelja. Serija
“Ranjeni orao“ je prva na listi
najgledanijih otkad se rade
merenja gledanosti u zadnjih 20
godina. Ina~e, zanimljiv podatak
je da na toj listi,koja obuhvata
sve TV programe, sportske,
igrane serije, filmove, na prvih
pet mesta su TV serije. Redosled
je slede}i 1. “Ranjeni orao“, 2.
“Selo gori a baba se ~eslja“. 3

“Moj rodjak sa sela“, 4. “Greh
njene majke“, 5.”Bela ladja“.
Osim serije “Selo gori“, sve pro-
jekte je Ko{utnjak film
uradio.Jako sam ponosan na taj
rezultat.

Ova godina je po~ela
vrlo radno za vas i za va{u pro-
ducentsku ku}u, medjutim, sve
je na izvesno vreme moralo da
stane... [ta se de{ava sa novim
projektom i sitkomom “Slu~aj
porodice Bo{kovi}“?

- Mladi autor Ko{utnjak
filma Katarina Jankovi} do{la je
na ideju da napi{e TVsitkom.
Savremena tema, gradska porod-
ica, sudar tri generacije i duhovi-
ta dogadjanja bili su dovoljni da
nastane odli~an scenario i po~ne
snimanje. Snimili smo 15 epizo-
da, poslali RTS-u i dobili poziv
da nastavimo snimanje,te }e na
jesen SLU^AJ PORODICE

BO[KOVI] biti tokom cele
jeseni u domovima u Srbiji.

Jo{ jedna pri~a, ovoga
puta o profesoru Mi{kovi}u
(“Bele`nica profesora Mi{ko-
vi}a“) je u planu za ovu god-
inu, kao i serija o Svetozaru
Mileti}u, dokle se stiglo u radu
i kada se o~ekuju premijere?

- Bele`nicu smo po~eli i
zaustavili zbog vanredne situaci-
je izazvane virusom kovid 19.
Upravo ovih dana kre}emo sa

nastavkom priprema, a snimanje
}e po~eti krajem juna i traja}e
12 nedelja.

O~ekujemo emitovanje
serije u jesen ove godine. Serija
}e imati 12 epizoda, re`ira je
Miroslav Leki}.

Iako ste prepoznatljivi
po serijama, radite uporedo i
dva istorijska filma: “Princ
Rastko Srpski“ i “Zlatno doba
Srpskog Man~estera“. Koliko je
meni poznato, film “Zlatno
doba Srpskog Man~estera“ je
zavr{en... Ali, kako je sve
neizvesno u ovom trenutku,
koje su mogu}nost i kada se
mo`e o~ekivati otvaranje
bioskopskih sala?

- [to se ti~e filma
PRINC RASTKO SRPSKI, mi
smo snimanje zapo~eli i na`alost
stali jer je izostala pomo} za
filmske fondove. Iskreno se
nadam da `e se uskoro stvoriti
uslovi i nastaviti snimanje. Ima
jedna opcija koja se upravo
dogadja, a to je da se pored
filma snimi i osamepizoda serije.
To je lak{i put da se obezbede
kompletne finansije, tako da
bismo, pored filma,imali i TV
seriju.

A {to se ti~e filma SRP-
SKI MAN^ESTER, zbog zgus-
nutih termina nismo mogli da
prihvatimo nastavak tek zapo~ete
saradnje,tako da taj film ne}e biti
u saradnji sa Ko{utnjak filmom.

Bolje da pomenemo film
Darka Baji}a IME NARODA, po
scenariju Milovana Vitezovi}a,
koji je upravo ovih dana pri
zavr{etku obrade.Plan je da se
film prika`e u bioskopima na
jesen i i}i }e u toku leta na fes-
tivale u Srbiji. A kasnije i na fes-
tivale srpskog filma po svetu.

ZORAN JANKOVI] – PROJEKTI 
KOJI SU OBELE@ILI VREME

Istorijski projekti Ko{utnjak filma
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Manifestacije

Ovog meseca se navr{ava
28 godina od jednog
va`nog dogadjaja za srp-

sku zajednicu u ^ikagu. Vi, koji
ste bar tri decenije ovde
podseti}ete se, a za vas koji ste
kasnije do{li, lepo je znati. U
pitanju je Srpska parada, jedna
lepa manifestacija na kojoj je svo-
jevremeno srpska zajednica pred-
stavljala svoj identitet kroz kultu-
ru i tradiciju u centru ^ikaga. Tim
povodom razgovarali smo sa
gospodjom Du{ankom Krsti}, jed-
nom od inicijatora i organizatora
ove va`ne manifestacije.

“U to vreme sam bila
veoma aktivna u srpskoj zajedni-
ci“, ka`e za ’Ogledalo’ gospodja
Du{anka. ”Bila sam ~lan srpske
crkve Sveti Djordje u ju`nom
^ikagu i predsednica Kola srpskih
sestara u Libertivilu. Na na{im
~estim dru`enjima koja smo orga-
nizovali u cilju
o~uvanja srp-
skog kluba
Sveti Sava, u
Beri ulici u
^ikagu, jedne
ve~eri nas
nekoliko do{lo
je na ideju da
organizujemo
Srpsku paradu,
kako bismo i
mi, kao mnoge
druge etni~ke grupe predstavili
svoj identitet. Zatra`ili smo
dozvolu za datum u junu mesecu
od gradske Op{tine, kako bi smo
na toj prvoj paradi obele`ili

Vidovdan. Na na{u veliku radost-
dobili smo dozvolu i odmah
krenuli na veliki posao.

Trebalo je pozvati i

uklju~iti SPC, sve na{e nacionalne
organizacije sa podru~ja ^ikaga i
okoline. Osnovali smo Odbor, u
kome je bilo samo nas nekoliko:
Milan Vuji}, koji je radio u
~ika{koj policiji, Meri ]u}uz – iz

Indijane, takodje aktivna Srpkinja,
Jelica Lalovi}, koja je prihvatila
da bude blagajnik, a tu su bili i
Bane Krsti} i otac Milo{ Vesin.

Nakon mnogo rada,

povezivanja na{ih nacionalnih
organizacija, crkava, folklornih
grupa i pojedinaca, na na{e veliko
zadovoljstvo 11. juna, te daleke

1992. godine, u
~ast obele`avanja
na{eg velikog
p r a z n i k a
Vidovdana, odr`ana
je prva srpska para-
da u ^ikagu. Imali
smo samo jednu
flotu, na kojoj smo
prikazali stradanje
na{eg naroda kroz
vekove. Povorku
od 7.000 ljudi
sa~injavali su Srbi
iz ^ikaga, Indijane
i Viskonsina. Kada
je povorka krenula
otac Milo{ Vesin je
zapevao ’Bo`e pravde’, a zatim su
se pored ostalih sve{tenika
priklju~ili i svi u~esnici parade.
Orila se srpska himna Mi~igen
avenijom, a taj do`ivljaj koji je
nemogu}e re~ima opisati

pamti}emo svi zauvek“, sa
odu{evljenjem govori gospodja
Du{anka.

Slede}e godine, na dru-
goj Srpskoj paradi dobili smo i
dodatnu dozvolu za kori{}enje
Grand parka. Tako smo nakom
parade napravili i piknik uz vese-
lo dru`enje u parku. Zamirisali su
srpski }evapi, nazdravljalo se uz
{ljivovicu, razvilo se srpsko kolo
i ispunilo srca svih prisutnih.

Ve} za tre}u Srpsku
paradu, 1994. srpska zastava je
postavljena na Dejli centru, a srp-
ska zajednica je, u cilju {irenja
kulture i svog identiteta, prikazana

kao jedna od veoma aktivnih u
^ikagu. Naredne godine usledio je
poziv iz gradske op{tine za na{e
u~e{}e u tradicionalnoj ~ika{koj
Bo`i}noj paradi. Velika je ~ast
biti deo jedne takve tradicionalne

manifestacije. Tom prilikom na{a
zajednica je na svojoj floti pred-
stavila srpsku slavu uz sve
obi~aje. Paradu je prenosilo neko-
liko lokalnih TV stanica, a WGN
je izmedju ostalog pozdravio “The
gratest Serbian Comunity of
Chicago“ i govorio tri minuta o
tome kako svojim obi~ajima i kul-
turom sve vi{e oboga}ujemo milje
grada ^ikaga.

Na na{u veliku `alost,
odr`ali smo jo{ samo jednu
ovakvu manifestaciju u ^ikagu,
pre nego {to se ugasila. Na{a
poslednja Srpska parada odr`ana
je 16. jula 1996. godine. 

Ostaje nam danas da se
nadamo, da }e mo`da ova pri~a
podstaknuti neke mlade i aktivne
Srbe iz ^ikaga kako bi nastavili
ovu lepu tradiciju pa makar i sada
posle 28 godina.

NA MI^IGEN AVENIJI U ^IKAGU

SRPSKA ZASTAVA I HIMNA U SRCU ^IKAGA

SRPSKA PARADA SRPSKA PARADA SRPSKA PARADA SRPSKA PARADA SRPSKA PARADA SRPSKA PARADA 

Du{anka Krsti} i Jelica Lalovi}
Srpsko kolo u Grant parku 1994.
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K
ompanija Roaming
Networks dobila je
priliku i ~ast da,
preko mentorskog
programa “Girls in

Tech“, primi na obuku dve sjajne
studentkinje Bojanu i Tatjanu. 

Kompanija se prijavila,
po~etkom godine, za u~e{}e u pro-
gram prakse i mentorstva
“Devojke u tehnologiji“ u organi-
zaciji Ministarstva trgovine, turiz-

ma i telekomunikacija i Ameri~ke
privredne komore u Srbiji, gde je
programom predvidjeno stru~no
osposobljavanje i osna`ivanje stu-
dentkinja, putem razvoja njihovih
ve{tina, prakse i mentorske
podr{ke u informaciono-komunika-
cionim kompanijama. Program
traje ~etiri meseca.

Studentkinjama Sao-
bra}ajnog i Elektrotehni~kog
fakulteta Univerziteta u Beogradu

pru`ena je prilika da steknu prva
profesionalna iskustva, prakti~na
znanja i upoznaju se sa poslovnim
procesima, kako kroz sam pro-
gram, tako i u~e{}em na radioni-
cama za li~ni i profesionalni
razvoji putem rada na konkretnim
projektnim zadacima.

Pandemija korona virusa
~inila se, u prvi mah, da preti real-
izaciji plana, ali su se svi u~esni-
ci, i mentori i mentii, pokazali u

najboljem svetlu i savladali sve
izazove.

Posao posle prakse
Bojana Milosavljevi},

studentkinja IV godine
Saobra}ajnog fakulteta iskoristila
je {ansu da putem mentorske
prakse prodje kroz sve aktivne
projekte u Slu`bi za planiranje,
izgradnju i odr`avanje pristupnih
mre`a, uz mentorstvo prod`ekt

koordinator-a Suzane [u{e. Na
ovaj na~in, ona je iz prve ruke
videla kako izgleda radni dan u
jednoj globalnoj kompaniji.

“Uz ovako dinami~an,
izazovan i odli~no vodjen tim, kao
i punu podr{ku kolega i mog men-
tora Suzane [u{e, veliko zado-
voljstvo je sto sam dobila priliku
da nakon prakse, ostanem da
radim u kompaniji kao {to je
Roaming Networks“, ka`e Bojana
i dodaje da se tokom perioda
prakse susrela sa radom na
razli~itim fazama projekta {to joj
je danas od velike pomo}i kao
novozaposlenoj u kompaniji.

Njen mentor Suzana
[u{a ka`e da je u`ivala dok je
svoje dugogodi{nje iskustvo i
ste~eno znanje delila sa nekim ko
je na po~etku karijere.

“Bojana je pokazala
veliko interesovanje i `elju za
u~enjem i primenu ste~enog znan-
ja u realnim situacijama. S druge
strane, kroz rad sa mentiima, dobi-
jam mogu}nost da pro{irim i svoja
saznanja“, ka`e Suzana.

Tatjana Taband`eli}, stu-
dentkinja III godine
Elektrotehni~kog fakulteta
Univerziteta u Beogradu, je svoj
deo programa i prakse imala u
Direkciji za pasivne opti~ke mre`e
i pristupne sisteme. Mentor joj je

ROAMING NETWORKS 
IZ UGLA STUDENATA

BUDU]NOST KOMPANIJE:
Va`ne poruke

PROGRAM OBUKE 
“IN@ENJER BUDU]NOSTI“

Roaming Networks kompanija godinama ve} orga-
nizuje program obuke „In`enjer budu}nosti“. Od 2014.
godine, kompanija realizuje dvomese~nu profesionalnu
obuku, sa teorijskom i prakti~nom nastavom za diplomce
i apsolvente tehni~kih fakulteta. Tokom stru~nog
usavr{avanja, polaznici dobijaju priliku da slu{aju profe-
sionalne predava~e za teoretsku obuku, dobijaju mentore
sa iskustvom za prakti~ni deo obuke, kao irelevantnu
dokumentaciju za sticanje znanja iz konkretnih oblasti i
opremu za prakti~an rad. Kroz program “In`enjer
budu}nosti“ do sada je pro{lo 226 studenata, a od tog
broja 192 je i danas zaposleno u kompaniji.

Roaming Networks i AmCham 



bio Vladimir Kova~evi}, koordi-
nator kontrole kvaliteta, na koga
je Tatjana svojim zalaganjem,
zaintersovano{}u da stekne nova
radna iskustva, kao i samostalnim
radom na odredjenim zadacima,
ostavila veoma pozitivan utisak.

“Uloga mentora je
donela obostrani benefit, kako
Tanji, tako i meni. Obnovio sam
stara znanja i moram priznati
otkrio nova“, prenosi svoje utiske
Vladimir.

Tatjana je zadovoljna
praksom u kompaniji, timom i
okru`enjem. Planira da ~im zavr{i
fakultet aplicira za zaposlenje.

“Veoma sam zahvalna

kompaniji Roaming Networks i
kolegama koji su mi svakodnevno
izlazili u susret tokom obuke.
Vladimir je uvek otvoren za pitan-
ja, spreman je da poka`e projekte
od po~etka do kraja, kao i da me
uputi na mogu}nost razre{enja
svih izazova. Volela bih da po
zavr{etku studija, dobijem priliku
da ste~eno iskustvo iskoristim u
radu na projektima kompanije“,

rekla je Tanja.
U toku trajanja programa,

studentkinje su provele 120 radnih
sati u periodu od 4 meseca na
praksi u na{oj kompaniji. Za to
vreme stekle su uvid u poslovanje,
upoznale su se sa razli~itim projek-
tima koji su u toku, samostalno su
radile na nekima od njih i na taj
na~in stekle konkretna znanja u
oblasti od interesovanja.
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Srbi su devedesetih godina
na svojoj ko`i osetili koliko
je neoliberalni globalisti~ki

poredak zao i to da je glavna
uloga globalisti~kih mejnstrim
medija da budu ma{inerija za ispi-
ranje mozga. Do kandidovanja
Donalda Trampa za predsednika
SAD ve}ina Amerikanaca je
verovala u slobodu govora i neza-
visnost mejnstrim medija. Ko bi
rekao da }e jedan predsedni~ki
kandidat, a kasnije i predsednik
SAD-a da naziva CNN i ostale
ameri~ke mejnstrim medije
,,la`nim vestima’’? Do tog
momenta jedino smo mi
Srbi tako nazivali zapadne
medije, ali smo bili
ismevani od strane
Amerikanaca i ve}ine
Evropljana kao ,,teoreti~ari
zavere’’. Pre dolaska
Donalda Trampa na vlast,
o tome su glasno govorili
hrabri Asan` i njegov
Vikiliks i Snouden. Ipak,
oni nisu imali te`inu koju
ima Donald Tramp kao
predsednik SAD-a. Nikada
pre toga, pa ~ak ni za
vreme Kenedija zapadni
mediji nisu toliko
ostra{}eno napadali jednog
ameri~kog predsednika. [to
ga vi{e napadaju, to se
smanjuje broj onih koji im
veruju. Od novembra 2016.
god. ve}ina Amerikanaca
na pomen CNN-a i ve}ine
mejnstrim medija odmahu-
je rukom i tvrdi da im ni{ta ne
veruje. Ranije je to bilo nezamis-
livo. Do{li smo do toga da CNN
i njihovo balkansko ~eljade N1
koristi o~ajni~ku re~enicu: ,,U
vreme la`nih vesti, mi smo jedina
istina’’. U prevodu, la`ov se kune
u majku da ne la`e.

Zver je najopasnija na
samrti. S obzirom na to da je
Duboka dr`ava koja ima vi{e
naziva (globalisti, neo-liberali, lib-
erali, Kabal) od 2014. godine
po~ela da slabi, o~igledno je da
idu na sve ili ni{ta kako bi
povratili suverenu mo} u svetu,
ili, ako im to ne uspe, bar naprav-
ili {to ve}u {tetu ~ove~anstvu.
Prvo su izgubili rat protiv Rusije

u Ukrajini, pa u Siriji, a paralelno
su bili javno kompromitovani od
strane Asan`a, t.j. Vikiliksa i
biv{eg NSA agenta, Snoudena
koji je prebegao u Rusiju i odatle
objaljivao kompromituju}e
podatke o Dubokoj dr`avi.
Kulminacija je nastupila dolaskom
Trampa na ~elo SAD-a. Od tada
su po~ele da se mno`e informaci-
je na internetu preko alternativnih
medija o njihovim prljavim rabo-
tama: ,,Pica gejt’’, sekta{ke `urke
kod Marine Abramovi} pod
nazivom ,,Spiritualno kuvanje’’, o
~emu je pisao Vikiliks kada je
objavio ogromnu koli~inu mejlova
koji kompromituju Klintonove,
Obamu i sve politi~are finansirane
od strane Duboke dr`ave,

uklju~uju}i i pokojnog D`on
Mekejna, ~ije su slike sa
Islamskom dr`avom objavljene u
mnogim medijima kao dokaz da
je Duboka dr`ava stvorila ISIS, a
kada je izgubila rat u Siriji,
zadu`ila je pripadnike ISIS-a da
predvode migrante u pohodu na
Evropu. Svako ko sumnja u to da
su migranti biv{i pripadnici
ISIS-a, neka se zapita gde su
zarobljenici rasformirane Islamske
dr`ave, kao i to za{to migrantske
kolone uglavnom ~ine mu{karci
izmedju 18 i 40 godina, kao i to
odakle im novac, mobilni telefoni,
ko im pla}a telefonske ra~une,
za{to ima veoma malo `ena i
dece...

S obzirom na to da je
Duboka dr`ava pora`ena na
mnogim frontovima, latili su se
biolo{kog terorizma. Od momenta
kada se pojavila pandemija
Korona virusa u Vuhanu, mnogi
su sumnjali u zvani~nu pri~u kako
se virus preneo sa slepog mi{a na
ljude. Od po~etka se spekulisalo
da je virus nastao u Rokfelerovoj
laboratoriji u Vuhanu koju vodi
Bil Gejts, za kog se smatra da je
portparol duboke dr`ave. Kako je
mogu}e da je ~ovek koji nije dok-
tor i koji je postao poznat po
Majkrosoftu i kompjuterima naglo
postao najve}i ekspert za viruse i
vakcine? Kako verovati ~oveku
koji se javno u svojim govorima
zala`e za kontrolu populacije i

smanjenje broja ljudi na planeti.
^oveku koji je u svojim govorima
vi{e puta navodio kako obavlja
odli~an posao s vakcinama koje
slu`e da se smanji populacija, koji
je 2015. u svom govoru najavio
pandemiju je`olikog virusa, koji
propagira GMO i reklamira
ozlogla{eni Monsanto, koji koristi
Afriku kao glavno polje za testi-
ranje vakcina i virusa...? Usled
njegovih vakcina, u Africi su
masovni poba~aji i radjanje dece
sa autizmom. Kako verovati
~oveku, koji tvrdi da je filantrop,
a ne poklanja svoje milijarde
ljudima koji umiru od gladi u
Africi i ostalim delovima sveta,
niti im {alje hranu, ve} najvi{e

novca ula`e u razvoj dokazano
{tetnih vakcina? Analiti~ari tvrde
da to nije njegov novac, ve} da je
on samo glasnogovornik njegovih
{efova. Spekuli{e se da kada puste
vakcinu protiv Korone, ona }e
sadr`ati i likvidni ~ip pomo}u kog
}e celo ~ove~anstvo biti na dlanu
globalisti~ke Duboke dr`ave.
Na`alost, ima mnogo onih koji
nisu uspeli da shvate zle namere
globalista, a oni }e prvi biti
`rtveni jaganjci. Prvi }e pristati da
budu vakcinisani i ~ipovani. To su
oni koji i napolju nose za{titne
maske i rukavice. Ima ih svuda
oko nas. S druge strane, ja~a i
struja koja uvidja globalisti~ku
prevaru, a nju predvode predsed-
nici Tramp i Putin.

Pojavom genetski modi-
fikovanog virusa, za koji je
o~igledno da je stvoren u labora-
toriji, jer u sebi sadr`i i RNA
virusa HIV, {to je i francuski
nobelovac, Lik Montinjije dokazao
u aprilu ove godine, pojavila su se
i predvidjanja, da je slede}i korak
stvaranje masovnih nemira u
SAD-u. Glavni cilj pandemije i
nemira je da preko haosa u
Americi globalisti sru{e Donalda
Trampa i ostale suvereniste.

Donald Tramp je ukinuo
finansiranje korumpiranoj global-
isti~koj Svetskoj zdravstvenoj
organizaciji. Tim dogadjajem rat
izmedju globalista i suverenista je
uveliko preseljen iz podzemlja na

javnu scenu. Po ve} oprobanom
receptu, globalisti su zapo~eli
nerede u Americi, kao {to su to do
sada ~inili sa narand`astim,
pli{anim i drugim revolucijama,
uklju~uju}i i stvaranje pokreta
Otpor u Srbiji. Uvek postoji inici-
jalna kapisla, a najnovije nerede
su po~eli u Mineapolisu ubistvom
afroamerikanca, D`ord`a Flojda
od strane policajca. Kao {to se
nijedna revolucija u poslednjih
stotinak i vi{e godina ne dogadja
spontano, ve} je to uglavnom
maslo istih klubova, tako je Kabal
ponovo zadu`io Soro{a za organi-
zaciju demonstracija. Prvo je
po~elo ve} odavno poznato paljen-
je i plja~kanje radnji, a ovoga puta
u Mineapolisu, pa je usledilo pal-

jenje policijske stanice.
Odmah se Minesotom
ra{irila vest da su svi
glavni demonstanti uve`eni
preko no}i u Minesotu.
Niko od njih nema prijavl-
jeni boravak u Minesoti.
Veoma brzo su se nemiri
pro{irili po celoj Americi i
do{li do Bele ku}e koja je
opkoljena demonstantima,
a predsednik Tramp je
proveo no} u bunkeru.
Ovog puta je Duboka
dr`ava naletela na tvrd
orah. Da su mogli da lik-
vidiraju Trampa, kao {to je
to bio slu~aj s predsed-
nikom Kenedijem, to bi
ve} u~inili. O~igledno im
to ne polazi za rukom.
Predsednik Tramp ima
izuzetno visok koeficijent
inteligencije i okru`io se
pouzdanim ljudima, a kada
u nekoga posumnja da je
uba~en u njegov tim od

strane Kabala, odmah ga smenju-
je.

Donald Tramp je prvi
ameri~ki predsednik koji nije
pokrenuo nijedan rat za vreme
svog mandata, a pritom povla~i
ameri~ke trupe iz Avganistana i
drugih dr`ava okupiranih od
strane njegovih prethodnika. Pre
pandemije, uspeo je da digne
ameri~ku ekonomiju na zavidni
nivo i da smanji nezaposlenost na
istorijski minimum. Zbog svega
navedenog, bilo je o~igledno da
}e osvojiti i drugi mandat, i upra-
vo zbog toga je Duboka dr`ava
smislila scenario kako da ga sru{i
preko pandemije i nemira, a
mo`da i gradjanskog rata.

DEJAN MARINKOVI]

Odstalnog 
saradnika

GLOBALISTI SVE RADE DA SRU[E TRAMPA 
Prvo su pustili Koronu, a sad prave haos po celoj Americi
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Pi{e: Mila Filipovi}

Iako nam jo{ uvek nije sasvim
jasno kako }e izgledati `ivot
po povratku u novu normal-

nost, evidentno je da }e ga mno-
gobrojne inovacije izmeniti, obo-
gatiti ili zna~ajno olak{ati. Odluka
dr`ava da se otvore za redovne
poslove, protesti vlasnika kom-
panija i njihovih radnika sa zahte-
vima da po~nu sa radom, `elja
obi~nih ljudi da se vrate u svoju
sopstvenu rutinu, makar ona bila i
dosadna, realnost su od koje se ne
mo`e pobe}i, iako u njoj i dalje
postoji strah od toga da li }emo
biti sigurni, bezbedni, mo`emo li
spre~iti dalje {irenje pandemije.

Krizna vremena su iza-
zovna i ~esto inspirativna za ino-
vatore svedoci smo pojave respira-
tora izgradjenih 3D tehnologijom,
aplikacija za pra}enje kontakata
tokom pandemije, prebacivanjem
sa redovne proizvodnje na
proizvodnju maski, stitova,
zastitne opreme i materijala.
Medju inovatorima su i Vlasto i
Neboj{a Dubak iz LaGrange kod
^ikaga, ~ija je termalna kamera
Duthermy u vreme pandemije
do{la u centar pa`nje inovatora,
zainteresovanih klijenata i medija.
Vlasnici su kompanije Dubak
Electrical Group i ve} dugo

posve}eni inovativnim procesima
kao i kompletnom spektrumu diza-
jna elektro sistema i sistema kon-
trole industrijskih procesa. Oni
obezbedjuju i kompletne procese
instaliranja, popravki i kontrole
razli~itih solucija.

O njihovoj termalnoj
kameri, koja u postpandemijskom
`ivotu u fabrikama, {kolama, sta-
dionima, {oping centrina,
poslovnim prostorima mo`e odi-

grati veliku ulogu, govorili su
na{i, ali i ~ika{ki i nacionalni
mediji, prepoznaju}i dobro
re{enje i jednostavnu funkciju
veoma preciznog merenja temper-
ature radnika, u~enika, posetilaca
velikih skupova i sportskih mani-
festacija. U mnogim institucijama
i ustanovama ve} se uveliko meri
temperatura prisutnih, ali ova
kamera donosi inovaciju koja }e
proces ubrzati, olak{ati i u~initi
ga vrlo preciznim.

“Videli smo problem
koji je na putu, i nastojali da ga
razre{imo na najbolji mogu}i
na~in. Na{ sistem ima monitor
koji stoji na ulasku i skenira tem-
peraturu, mo`e u isto vreme kon-
trolisati od 16-30 ljudi bez
potrebe da stanu ili zastanu. Na{a
kamera radi bez dodira, ugradjena
je u telo robota, jedan video
kvadrat je zelen i ozna~ava nor-
malnu temperatura drugi je crven
i ozna~ava povisenu temperaturu,
a pojavljuje se na imid`u svakog
skeniranog. Preciznost je veoma
velika, u odnosu na konkurentske
sli~ne proizvode – opcija gre{ke
je 0.54F (0.3C). Ukoliko je
nekome izmerena povi{ena tem-
peratura, radi se post pozitivno
testiranje, da bi rezultat bio
potvrdjen, jer recimo neko mo`e
dr`ati toplu kafu u ruci, {to mo`e

rezultirati pogre{nim ~itanjem
telesne temperature.” – ka`e
Nebojsa Dubak, koji je sa svojim
ocem vlasnik firme.

Ideju za video-termalnu
tehnologiju imaju i razvijaju jo{
od 2010. godine, kada se pojavio
virus H1N1 (svinjski grip), a u
januaru, kada su po~ele informa-
cije o pandemiji Covid-19 shvatili
su da njihov produkt mo`e da
pomogne.

“Odmah mi je bilo jasno
da }e merenje temperature u
novoj realnosti biti obavezno i da
}e potra`nja za na{u kameru biti
velika. Trenutno su nam najve}i
klijenti fabrike hrane, pi}a i leko-
va, a fokusira}emo se na stadione

i sportske hale, aerodrome,
lokalne aerodrome, tr`ne centre…
Za sada je veliko interesovanje
privatnih {kola i univerziteta, ali
se nadamo i da }emo na}i dogov-
or sa lokalnim vlastima, dr`avnim
i saveznim institucijama, jer se
kamera mo`e primenjivati i u
dr`avnim objektima i {kolama.

CDC (Centar za kon-
trolu bolesti) nagla{ava da }e
merenje temperature zaposlenima,
putnicima, studentima igrati
klju~nu ulogu u otvaranju
Amerike i povratku u redovne
procese i aktivnosti.

“Ve} imamo 50 instali-
ranih sistema {irom Amerike,
uglavnom u industrijskim objekti-

ma, od toga oko 12 u
Ilinoisu, a oko 150 su u pro-
cesu instaliranja. Tehnologija
je potpuno nova, mi smo
vlasnici tehnologije integra-
cionih sistema, kamera je
napravljena u oktobru 2019.,
ima Sonijevo so~ivo i vrlo je
pouzdana, a sistem smo
po~eli da izgradjujemo u jan-
uaru. Za narudjbine u ovom
trenutku treba od 3-5 nedel-
ja, a na{a glavna fabrika
mo`e da proizvodi 1300
komada; cena kamere je oko
$31.000, a cena sistema zav-
isi od veli~ine i opreme, i
dolazi i do 250.000 dolara.
Na{a fabrika, ako bude
potrebe, mo`e da doda jo{
dve smene. U ovom trenutku
proizvodnja radi sa 35 odsto
kapaciteta, a odeljenje insta-
lacija sa 50 procenata. U jed-
nom satu mo`emo da skeni-
ramo 800 ljudi na socijalnoj
distanci, a oko 3200 bez
sociljanlne distance. Kamera

u odnosu na konkurentne ima i
druge prednosti – ne zaustavlja
saobracaj, ne stavlja imid` preko
lica i mnogo je ta~nija. Rekorder
~uva podatke u sistemu 28 dana, a
alarm mo`e biti pode{en da {alje
podatke na email ili sms poruku.
Svakodnevno smo u kontaku sa
klijentima i njiohovim advokatima,
pronalazimo najbolju soluciju za
razli~ite potrebe razli~itih firmi. Za
sada jo{ nismo radili za Evropu,
ali mamo kontakte sa Cruise Lines
iz Evrope, u petak smo imali pre-
govore sa klinjentima iz Italije,
razgovaramo sa Nema~kom.
Mogu}nosti su zaista velike. Patent
je registrovan u svim ameri~kim
dr`avama i u zemljama biv{e
Jugoslavije, pa se nadamo da }e i
tamo uskoro biti primenjen.” 

Svoj izum najpre su
testirali u sopstvenoj fabrici, u
kojoj je zaposleno mnogo na{ih
ljudi sa prostora biv{e
Jugoslavije, i tr`nom centru, testi-
ranje je bilo vrlo uspe{no i
potvrdilo koliko je ova kamera
efikasna, a u svetu posle pan-
demije bi}e i neophodna.

Vlasto Dubak je u
Ameriku stigao daleke 1969. godine
iz Berana, a 1988. godine osnovao
svoju firmu, u kojoj danas radi vi{e
od 250 radnika {irom Amerike.

Duthermx termalna kamera garancija bezbednosti

INOVATORI VLASTO I NEBOJ[A DUBAK IZ LAGRANGE
KOD ^IKAGA, OLAK[A]E POVRATAK U REALNOST
Termalna kamera Duthermx, izum nasih ljudi Vlaste i Neboj{e Dubak, vlasnika kompanije Dubak Electrical Group, u vreme pandemije 

do{la je u centar pa`nje inovatora, zainteresovanih klijenata i medija

www.serbianmirror.com
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Prvi deo

Veliki starac
Serafim isceli me od te{kih
i neverovatnih, grdnih
reumati~nih i drugih bolova
i bolesti. Celo mi telo be{e
uzeto, noge zgr~ene i u koleni-
ma ote~ene, na le|ima i slabi-
nama rane! Od svega toga
patio sam tri pune godine. 

A moje isceqewe
dogodilo se na slede}i na~in:

Petog septembra
1831.g. dovezo{e me u
Sarovsku pustiwu, a sedmog i
osmog septembra, na dan
Ro|ewa Presvete Bogomajke,
bih udostojen dvaju razgovora
sa ba}u{kom, ocem
Serafimom, u wegovoj manas-
tirskoj keliji, no isceqewe
tada jo{ ne dobih. Devetog
septembra, pak, odvezo{e me k
wemu u obli`wu pustiwicu
Star~evu, u blizini wegovog
izvora. ̂ etiri ~oveka koji me
na rukama nosahu i peti koji
mi glavu pridr`ava{e, pri-
neso{e me k starcu, koji be{e
okru`en mno{tvom posetila-
ca... Moji nosioci smesti{e
me zatim na Star~evoj
livadici, pored jednog
ogromnog debelog bora, na
obali reke Sarovke. Kada
zamolih ba}u{ku da mi
pomogne i isceli me, on kaza:
“Pa, ja nisam lekar!
Lekarima treba i}i kada ko
ho}e da se le~i od kakvih
bilo bolesti!”

Ja mu onda podrobno
ispri~ah svoje patwe i kako
sam na sve mogu}e na~ine
poku{ao da se izle~im, ali da
isceqewe nisam dobio. Rekoh,
usto, da meni ve} ni u ~emu
nema spasa i da nemam slobode
pred Gospodom, da prosim
wegove svete molitve, da bi me
Gospod iscelio. Starac me
onda upita: “A verujete li vi
u Gospoda Isusa Hrista - da je
On Bogo~ovek, i u Wegovu
Pre~istu Bogomajku, da je ona
svagda Djeva?” Ja odgovorih:
”Verujem!” “A veruje{ li” -
nastavi starac - “da Gospod

Koji je ranije sve
bole{tine na qudi-
ma isceqivao
trenutno, jednom
re~ju Svojom, ili
samo dodirom
Svojim, mo`e i sada
isto tako lako i
trenutno da isceli
jednom re~ju Svojom
one koji potrebuju
Wegovu pomo}? I
veruje{ li da se zauz-
imawe za nas
Presvete Bogomajke
pred Wim svemo}no,
i da nas na weno
zauzimawe Gospod
mo`e i sada, isto
tako trenutno i jed-
nom re~ju, potpuno
isceliti?”

Ja odgov-
orim da u sve to istinski, od
sve du{e i srca verujem i da,
kada ne bih verovao, ne bih ni
naredio da me dovezu ovamo k
wemu. “Ako, dakle, verujete” -
zavr{i starac - “onda ste vi -
ve} zdravi!” - “Kako zdrav?”,
upitah ja, “kada me moji qudi
i vi dr`ite na rukama?” “Ne!”
- re~e mi on - “Vi ste sada
celim telom svojim ve} pot-
puno zdravi, najzad”. I on
naredi qudima koji me dr`ahu
da odstupe od mene, a on me uze
za ramena, podi`e me sa zemqe
i, uspraviv{i me na noge, re~e
mi: “Sigurnije stojte, ~vr{}e
se dr`ite nogama na zemqi!
Eto, tako! Ne pla{ite se, vi
ste sada potpuno zdravi”. I
zatim dodade, radosno  me pos-
matraju}i: “Eto, vidite li
kako sada dobro stojite!” Ja
odgovorih: “Hteo - ne hteo, ja
dobro stojim zato {to me Vi
dobro i ~vrsto dr`ite”. Tada
on, odvojiv{i svoje ruke od
mene, re~e: “E, pa eto, sada vas
ve} ni ja ne dr`im, a vi bez
mene ~vrsto stojite. Hodajte
smelo, ba}u{ka moj! Gospod
vas je iscelio! Hajte, krenite
se s mesta!” 

I, uzev{i me za ruku
jednom svojom rukom, a dru-
gom me pomalo gurkaju}i s

le|a, povede me po travi i
neravnoj zemqi oko bora,
govore}i: “Eto, va{e bogo-
qubqe, kako ste dobro
krenuli!” Ja odgovorih: “Da,
zato {to me vi izvolite
dobro voditi”. “Ne” - re~e
on, odvojiv{i ponovo od
mene svoju ruku - “Sam Gospod
je izvoleo da vas potpuno
isceli, i sama Bo`ija Majka
umolila Ga je za to. Vi }ete
sada i bez mene krenuti, i
svagda }ete dobro hoditi!
Hajte, krenite se...” I stade
me gurkati da bih krenuo.
“Ta, tako }u pasti i povredi-
ti se!...”, rekoh. “Ne”, pro-
tivre~a{e mi on, “ne}ete se
povrediti nego }ete ~vrsto
zakora~iti...”

Tada ja osetih u sebi
nekakvu silu koja me oseni,
malo se ohrabrih i po|oh sig-
urnim korakom. On me onda
odjednom zaustavi i re~e mi:
“Dosta je!” Onda me upita:
“[ta, dakle? Jeste li se sada
uverili da vas je Gospod isce-
lio u svemu, i to potpuno?
Stoga bez imalo sumwe verujte
svagda u Wega - Hrista
Spasiteqa na{eg, i ~vrsto se
uzdajte u Wega - Hrista
Spasiteqa na{eg, i ~vrsto se
uzdajte u Wegovo milosr|e

prema vama! Zavolite Ga
svim srcem, priqubite
se uz Wega svom du{om
svojom i vazda se
nepokolebivo nadajte u
Wega, i blagodarite
Carici Nebeskoj za wenu
veliku milost prema
vama. No, po{to vas je
va{e trogodi{we
stradawe silno iznuri-
lo, to vi sada nemojte
naglo da hodate po
mnogo, nego postepeno.
Malo pomalo navikava-
jte se na hodawe i ~uvajte
svoje zdravqe kao
dragoceni dar Bo`iji!”
I, jo{ dosta porazgovar-
av{i samnom, Starac me
otpusti u gosto-
primnicu potpuno zdra-
va. A po{to mnogi bogo-

moqci behu samnom pri isce-
qewu mome, i behu se pre mene
vratili u manastir, oni ve}
behu razglasili svima o
velikom ~udu ovome. Otada
postah ~est posetilac
Sarova...

PRVI RRAZGOVOR 
Jednom, pak, bilo je

to u Sarovskoj pustiwi,
ubrzo posle moga iscelewa,
po~etkom zime 1831.g, u
utorak, koncem novembra, ja
sam stajao za vreme ve~erwe u
toploj crkvi @ivonosnog
Isto~nika na svome
uobi~ajenom mestu, kako je to
i posle vazda bivalo, upravo
preko puta ~udotvorne Ikone
Majke Bo`ije. Tu mi ubrzo
pri|e jedna od sestara
Divjejevskog manastira... 

Ona mi re~e: “Jesi li
ti onaj hromi gospodin, koga
je nedavno iscelio na{
ba}u{ka, otac Serafim?” Ja
odgovorih da sam upravo taj,
“Vrlo dobro” - re~e ona -
“onda idi k ba}u{ki, naredio
je da te k wemu pozovem. On je
sada u svojoj keliji i rekao je
da }e te ~ekati”.

Qudi koji su bar jed-
nom bili u Sarovskoj pusti-
wi za `ivota velikoga
Starca ili su bar ~uli o

wemu, mogu potpuno pojmiti
kakvom se neiskazanom
rado{}u ispunila moja du{a
od tog neo~ekivanog poziva.
Ostaviv{i slu`bu Bo`iju, ja
sam ne ~ase}i otr~ao k
Prepodobnome, u wegovu
keliju. 

Ba}u{ka, o. Serafim
sreo me je na samim vratima
kelije i rekao mi: “Ja sam
~ekao va{e bogoqubqe! A vi
samo malo pri~ekajte, dok ja
pogovorim sa svojim sirogi-
cama (kako je vazda nazivao
svoja ~eda duhovna - monahi-
we iz Divjejeva). Ja imam
mnogo svama da razgovaram.
Sedite, evo, ovde. 

Govore}i to, pokazao
mi je na stepenice... Ja sam
bio seo na ni`i stepenik, a
on mi re~e: “Ne, povi{e
sedite!” Ja sedoh na drugi,
ali on mi kaza: “Ne, va{e
bogoqubqe. Na najvi{i ste-
penik izvolite sesti!” I
posadiv{i me tako, dodade:
“Eto tu sedite i ~ekajte da,
kad pogovorim sa mojim
siroticama, do|em k vama!” 

Ba}u{ka zatim u
svoju keliju uvede dve sestre...
Dugo sam sedeo u o~ekivawu
kada }e iza mene da otvori
vrata veliki Starac.
Mislim da sam tako sedeo dva
~asa... A onda su se vrata
otvorila i izi{ao je Starac
sa svojim  sirotama i,
ispra}aju}i sestre rekao mi:
“Dugo sam vas zadr`ao, va{e
bogoqubqe! Ne zamerite!
Eto, mojim siroticama je
mnogo bilo potrebno re}i, pa
sam ih ja, ubogi, malo pote-
{io!...Izvolite u keliju!” 

Tu, u svojoj keliji, u
samom manastiru, Starac je
tom prilikom porazgovarao
samnom o raznim stvarima
koje su se ticale spasewa du{e
i  `ivota u svetu, i nalo`io
mi da sa ocem Gurijem,
sarovskim gostoprimcem,
sutradan, posle jutarweg
bogoslu`ewa, do|em k wemu, u
wegovu bli`u pustiwicu u
{umi. nastavi}e sse
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Agencija Style Travel
posluje od 2007. godine i
nalazi se na istoj adresi

na severu ^ikaga svih ovih godi-
na.To je mala agencija ali sa ve}
dugogodi{njim iskustvom koje je
vlasnica ove agencije po~ela da
sti~e kada se zaposlila u
tada{njem JAT-u i tu provela pet
godina. Bio je to period kada se
pripremao direktan saobra}aj iz
Srbije za SAD i Kanadu, ali su
operacije stopirane iz politi~kih
razloga pa je predstavni{tvo radi-
lo vi{e kao takozvano off-line
predstavni{tvo.

Razgovaramo sa vlasni-
com putni~ke agencije Nadom
Ignjatovi}, povodom trenutne
situacije u avio-saobra}aju.

Kako sada trenutno
izgleda situacija u avio-trans-
portu. Ko je pretrpeo najve}i
gubitak zbog korona virusa.
Avio-kompanije? Putni~ke agen-
cije? Ili putnici?

- Situacija se polako nor-
malizuje kada su u pitanju letovi,
kojih u junu ima, ali limitirano.
Pri tome naravno mislim pre
svega na letove za Evropu i preko
nje, koji na{e putnike najvi{e
interesuju. 

Ovih proteklih nekoliko
meseci koji su iza nas, korona
virus i totalno zatvaranje avio-sao-
bra}aja doneli su naravno mnogo
gubitaka i problema za sve
~inioce u avio-biznisu. Tu mislim
na avio-kompanije, turisti~ke
agencije i u velikoj meri na put-
nike koji su naravno poslednja i
najva`nija karika u tom lancu, a i
na sve druge koji su vezani za
avio-transport na bilo koji na~in.
Svako gubi na svoj na~in.

[ta je ono ~ime se vi
sada naj~e{}e susre}ete, kada vas
pozovu putnici? Promene datu-
ma, refund za kupljene karte,
otkazivanja i nova zakazivanja
putovanja...?

- Mi kao agenti smo bili
konstantno anga`ovani jer su

letovi masovno bili poni{teni,
menjala su se vremena letenja i
poku{avali smo i to naravno jo{
uvek radimo, da pronadjemo
najbolja i najbezbolnija re{enja za
putnike. De{ava se da menjamo
po tri puta kartu za iste putnike,
jer taman kada nadjemo letove,
avio-prevoznik poni{ti let. Imamo
jednog tatu kome smo ve} tri puta

morali da izdamo novu kartu i
koji sve vreme ~eka da ode i vidi
svog sina,  koji se rodio pre dva
meseca. Takodje, Austrian
Airlines je povukao letove u junu
i morali smo te putnike da pre-
bukiramo na druge letove. United
Airlines je isto tako u velikoj
meri poni{tio letove za Evropu,
ali i neke doma}e letove.

S obzirom na to da od
avio-firmi i njihovog sada prili~no
zatrpanog sistema za povra}aj
novca zavisi brzina kojom
mo`emo da obe{tetimo putnike u
slu~aju da `ele refundaciju karata,
nalazimo se povremeno u vrlo
napetim situacijama da objasnimo
da to ne zavisi od nas. Avio-kom-
panije nude razli~ite opcije koje
se i svakodnevno menjaju, usklad-
juju, a jedna od njih je na primer

uzimanje vau~era za kasnija puto-
vanja.

Ono {to me raduje, to je
da imamo putnika koji su kupili
karte vrlo brzo ~im su saznali da
neki letovi idu po~etkom juna
ve}, a bio je poneki putnik koga
smo uspeli da “po{aljemo“ i u
maju. Jedan od njih je isto bio
budu}i tata koji je poku{avao da

ne zakasni na rodjen-
je svog drugog dete-
ta.

Imamo i
onih putnika koji se
re{avaju da putuju u
julu, avgustu i kasni-
je.

Koliko }e
biti bezbedno puto-
vati ove godine, mis-
lim na
predostro`nost i
za{titu u avionima?
Na aerodromima?
Kada }e putnici koji
su zate~eni u Srbiji
mo}i da se vrate u
SAD?

- Moje
razmi{ljanje je da }e
biti bezbedno puto-

vati, jer }e se i nove mere pre-
dostro`nosti uvoditi. Testove ipak
ne}emo morati da radimo kao
obavezne pre putovanja kao {to je
nedavno najavljivano, a i karanti-
ni su ukinuti uglavnom svuda. Jo{
uvek postoji obaveza u vidu pre-
poruke karantina od 14 dana kada
su u pitanju putnici koji dolaze iz
dr`ava kao {to su Italija, Iran,
Engleska, skoro svih dr`ava
Evropske unije. To su ameri~ki
dr`avljani ili legalni gradjani
Amerike.

Turisti jo{ uvek ne mogu
da dolaze ali o~ekujemo da }e
tokom juna biti objava od strane
zvani~nih vlasti SAD koje }e
nam, nadamo se, doneti i ta
otvaranja. Imamo putnike koji
`eljno ~ekaju da im dodju ~lanovi
familija i prijatelji u posetu, a i

onih koji su kupili jo{ ranije karte
pa su na neki na~in sada na
“stendbaju“.

Kada }e putnici iz SAD
mo}i kona~no da putuju i na
koje destinacije u regionu?

- [to se ti~e putnika u
SAD, polako se otvaraju dr`ave
kao {to su Florida, Kolorado, i to
su odli~ne destinacije za odmor.
Takodje, mo`da nije lo{e
razmi{ljati ponovo o Meksiku i
Karibima, jer od juna i pla`e u
Meksiku rade i hoteli
sprovode vrlo stroge
mere higijene i ~i{}enja.

Ina~e neki pre-
vozioci su promenili
konfiguraciju sedi{ta u
avionima, pa tako nema
onog ~uvenog “middleseat“ koji
ionako niko ne voli.

[a je potrebno znati
kada putujemo sada: vreme
dolaska na aerodrom? Da li je
potrebno vaditi neka posebna
dokumenta, lekarske potvrde i
sli~no i da li jo{ uvek postoji
karantin po sletanju u na{u
zemlju? Ili u SAD za na{e koji
dolaze iz Srbije?

Ako putujete uskoro,
preporu~ujem obavezno da
odete minimum 3-4 sata ranije
na aerodrom, Takodje, check-in
koji se nudi 24h ili ponekad i
48 h pred poletanje je dobar
na~in da se ubrza ~ekiranje na
aerodromu i ~esto obezbedi
mesto gde }ete sedeti - do pro-
zora ili u prolazu.

Sanitarne maske su
obavezne da se ponesu jer neke
avio-firme uvode pod obavezno
da se imaju tokom leta. JET Blue
je prvi uveo u Americi obavezu
no{enja maski, a od 11. maja jo{
neke kompanije su uradile isto.
Ponekad se maske i dezinfekciona
sredstva dele besplatno.

Trebalo bi da putnici
obavezno provere da li postoje
restrikcije u dr`avi u koju putuju
i obezbede eventualne dozvole.

Koji su aerodromi
otvoreni bar do sada?

- SwissAir i KLM su
avio-kompanije koje }e imati
operativne letove mada sa
druga~ijim vremenima poletanja u
junu. Swiss Airline od 5. juna leti,
dok Turkish Airlines uspostavlja
od 10. juna normalan saobra}aj.
LOT (poljski avioprevoznik)
po~inje 15. juna, dok prvi letovi
AIR Srbije polaze od 6. juna.
Takodje, Air Srbija vra}a u svoj

red letenja i letove u regionu i,
naravno, odredjeni broj letova ka
Evropi – Frankfurt, London,
Pariz.  Lufthansa je pomerila na
1. jul i po~etak saobra}aja, dok je
u junu sve letove povukla.

Od 1. jula su skoro svi
letovi od drugih avio-kompanija u
ponudi i mogu se na}i mesta po
prihvatljivim cenama za Beograd,
Podgoricu, Skoplje, Sarajevo,
Zagreb, Dubrovnik itd, a i za sve
druge destinacije.

Aerodromi u Beogradu,
Zagrebu, Ljubljani, Sarajevu su
otvoreni za saobra}aj u junu i
nadalje, a ukinute su i restrikcije
o obaveznim izolacijama.

Va{a agencija pored
putovanja nudi i neke druge
usluge?

- Nasa agencija nudi i
druge usluge jer posedujemo osim
za turuzam i licencu za odredjeni
vid imigracionih poslova u vezi
prevoda i popunjavanja formi.

Takodje vrsimo usluge
prevoda i notarizacije svih vrsta
dokumenata, ovlascenja i
punomocja.

Hvala na korisnim infor-
macijama za na{e ~itaoce.

A putnicima sre}an i
bezbedan put `elimo.

HO]EMO LI BEZBEDNO PUTOVATI 2020. 

STYLE TRAVEL
773.5254889

styletravelusa@gmail.com

Putovanja
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Neopisiva tuga
p r i v i d n o g
prestanka u

PROLAZNOM mora
imati svoj krajnji
ishod u SASTANKU
i NASTANKU u
VE^NOM!!! Iz pros-
tog razloga {to ovaj
svet nije stvorio slepi
slu~aj, ve} savr{enstvo
nad savr{enstvom – Gospod Bog,
Stvoritelj i Svedr`ljivost Neba i
Zemlje i svega vidljivog i nev-
idljivog!

A {ta je bitnije, TELO
ili DU[A? Pa naravno, DU[A!

A sada je du{a jednog
od nekoliko velikih Srba na{e
emigracije, dr Djordja
Dimitrijevi}a, kao i svaka ovoze-
maljska du{a, nastavila put u
VE~NOST!

Posle pokojnog g.
“Majlo The Great“ Popovi},
napustio nas je i g. dr Djordje
Dimitrijevi}. Ostaje nam da
u`ivamo sa jo{ nekoliko preostal-
ih velikana kao {to su g. slikar
Sava Rako~evi}, Ms. Martina
Bertsch, Ms. Kathy Fenslow, Ms.

Vesna Zafirovski, dr
Marija Molnar, g.
Milorad Ravasi, dr
Dragi} Obradovi}…
ljudi koji su nas sve
zadu`ili: svojim neu-
mornim radom,
d o b r o t v o r n i m
svrhama... iz prevelike
ljubavi prema svojoj
naciji i svakim svojim

postupkom i pona{anjem bili su i
jesu primer i ponos za ostale
emigrante.

Stara srpska poslovica
ka`e:

“Nema tog novca niti
{kole koja mo`e da napravi
gospodju ili gospodina... da bi to
neko bio: TREBA DA SE
RODI.“

Ose}am se po~astvo-
vanom {to sam (oduvek neu-
padljiva ali sve prime}ivala) deo
te male ali mo}ne ~ika{ke emi-
gracije i {to imam privilegiju da
u`ivam u njihovom prisustvu,
barem na srpskim proslavama,
piknicima, i slu{am pri~e o
njima...

Kao {to sam napisala u

svojoj, od pre nekoliko dana,
posveti pokojnom dr
Dimitrijevi}u, dogovarali smo se,
pre njegove smrti, o prodaji nje-
gove zgrade.

Po{to radim za Real
estate kompaniju (Coldwell
Banker) koja ima INTERNA-
CIONALNI MARKETING,
podrazumeva se kori{}enje naj-
modernijeg marketinga, ja bih
odradila ovaj posao BESPLAT-
NO, bez uzimanja svoje provizije
i (posle otpla}ivanja duga svojoj
kompaniji) ZARADU ISKORIS-
TILA U DOBROTVORNE
SVRHE.

Bilo bi korisno da se
formira skup od 4-5 ljudi i da
vidimo kako da se taj poklon
raspodeli s tim da pre toga
odredimo zajedni~ki cenu za
prodaju.

Uzgred, iskreno sam
zahvalna ljudima koji su organi-
zovali sahranu: pokojnikova poz-
nanica gdja Dragana Ivanovi} i g.
Du{an Djordjevi}. Bilo nas je
malo ali sve po
srpsko-pravoslavnim obi~ajima!
Dr Dimitrijevi} je bio

dugogodi{nji ~lan: SNO (Srpske
narodne odbrane), SBP (Srpske
bratske pomo}i), SLD (Srpskog
lekarskog dru{tva)... @alosno je
da nije bilo nijednog predstavni-
ka tih udru`enja.

Nadam se da }e se
letovi iz Evrope {to pre

uspostaviti i da }e unuk pokojnog
dr Djordja da stigne u USA i
zapo~ne sa procesom oko
zaostale imovine, kako bi njegov
advokat organizovao ispla}ivanja
tro{kova za: sahranu, spomenik...

i ostale tro{kove koji se, o~eku-
jem, re{avaju preko probate court.
U suprotnom, predlo`ila bih da se
deo od moje provizije iskoristi
za: spomenik, isplatu pogrebnom
preduze}u, a ostatak da se pok-
loni crkvi kojoj je pokojnik pri-
padao.

U slu~aju da sud pokri-
je tro{kove sahrane i spomenika,
predlo`ila bih da se novac donira
crkvi i domu za mentalno
zaostale bolesnike, u Srbiji, odak-
le su me snimci jako potresli.
Bolesnici tog doma `ive u nehu-
manim uslovima, gladni, {etaju se
bosi, zapu{teni i zaboravljeni od
svakoga.

Na~in na koji smo izgu-
bili g. Dimitrijevi}a (dr medicine,
koji se bavio 35 godina nau~nim
radom, na University of Illinois)
treba da nam bude velika pouka
kako da se organizujemo kada
znamo da neko `ivi sam i da je
te{ko bolestan. Ta~no je da je
napunio 89 godina, ali toliko toga
se moglo...

[to re~e patrijarh Pavle:
‘’BUDIMO LJUDI!“

BUDIMO LJUDI
Posveta jednom od retkih ~ika{ko-srpskih BOEMA

Ogledalo – 19 godina zajedni~kog poverenja.
^itajte nas online: www.serbianmirror.com

Mira Kova~evi}

dr Dimitrijevi} Djordje

Bo{ko ]iri} (58), jedini Srbin koji je
`iveo u De~anima, pronadjen je mrtav u svom
stanu i veruje se da je smrt nastupila nenasil-
no, potvrdio je iguman manastira Visoki
De~ani Sava Janji} za portal direktno.rs.

]iri} je poslednjih meseci bio lo{eg
zdravlja, a sahrani}e ga de~anski monasi na
pravoslavnom groblju koje se nalazi u blizini
manastira.

Bo{ko ]iri} rodjen je u De~anima, a
Kosovo je napusto u junu 1999. godine.
Medjutim, pre desetak godina se vratio i prve
tri godine, dok nije povratio stan u centru
mesta, boravio je u de~anskom manastiru.

Albanci su ga po{tovali i nikada nije
imao problem zato {to je Srbin.

]iri}ev nestanak su policiji prijavili
njegovi prijatelji, po{to se nekoliko dana nije
javljao na telefon. Uz sudsko odobrenje i u
prisustvu Unmika i Kfora, u ]iri}ev stan su
provalili vatrogasci i zatekli ga mrtvog na
podu.

Obdukcija }e biti obavljena u
Klini~kom centru u Pri{tini. 

PREMINUO POSLEDNJI SRBIN U DE^ANIMA

Bo{ko ]iri}
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Odavno ni{ta kao pandemi-
ja nevidljive po{asti
zvana korona virus nije

podsetila bogate i siroma{ne,
velike i male, poznate i totalne
anonimuse... da smo u su{tini
samo ljudi od krvi i mesa, da
delimo iste boljke i strahove, ista
nadanja i razo~aranja. Ovaj
tajanstveni virus i bolest Covid-19
na nekoliko meseci zaustavili su
svet na koji smo u ovom moder-
nom dobu navikli. Ljudski rod je
vremena za razmi{ljanje imao
napretek. Da li }e izvu}i neku
pouku iz prethodnih meseci ili }e
ponovo zanemariti osnovne vred-
nosti i vratiti se suludoj trci za
bogatstvom, slavom, popularnos-
ti... vide}emo u vremenu kome
idemo u susret.

Gubici su ogromni i tek
~ekaju da ih neko izra~una. Oni
nenadoknadivi i nepovratni su u
ljudskim `ivotima. A, oni se broje
u – hiljadama.

Ni svetski sport posle
korone ne}e biti isti. [ampioni i
rekreativci, vrhunski profesionalci
i potpuni amateri, osvaja~i trofeja
i njihovi navija~i, potpuno izjed-
na~eni pred “nevidljivim nepri-
jateljem“, mahom zatvoreni
izmedju ~etiri zida, u karantinima
na raznim meridijanima, ~ekali su
dan kad }e ponovo mo}i da se
bave ili u`ivaju u nadmetanjima
loptom, reketom, rukavicama... 

Na `alost, neka
takmi~enja }e izgubiti svaki
smisao, neki klubovi i dru{tva
uga{eni jer ne}e mo}i da se opo-
rave od finansijske {tete. Neke
generacije su mo`da izgubile
{ansu da na vrhuncu mo}i osvoje
jo{ neku veliku medalju. A i neke
blistave karijere su uga{ene.

[to se na{eg sporta ti~e
– ionako u problemu sa

nedostatkom novca, infrastrukture
i sistema, posle pandemije suo~i}e
se sa te{ko}ama koje su ga mu~ile
i ranije. A glavni i osnovni je –
nema talenata koji }e naslediti
asove koji trenutno vladaju u
mnogim srpskim sportovima.

- Veoma sam zabrinuta
{to ne vidim ko }e do}i posle nas
– rekla je nedavno Maja
Ognjenovi}, kapitenka `enske
odbojka{ke reprezentacije Srbije i
dugo godina najbolja tehni~arka
planete.

To je sr` problema. Ko
}e naslediti Novaka? Ko
Bogdana? Tadi}a i Mitrovi}a?
Prlainovi}a i Filipovi}a?

Fudbal nam je, ~ast
Zvezdi koja je dve godine za
redom u{la u Ligu {ampiona (a
onda slu`ila kao topovska hrana
bogatima) davno evropska tre}a,
pa i ~etvrta liga. U ko{arci se,
takodje, Zvezda jo{ nekako dr`i,

ali – ne stvara igra~e. Odbojka{ka
liga nam je preslaba, slabo
pose}ena, netelevizi~na. Rukomet
pred kolapsom. U pojedina~nim
sportovima se jo{ nekako dr`imo
jer je potrebno manje ulaganja. 

A vaterpolo...

Ovaj najtrfofejniji srpski
sport, koji je iznedrio toliko
olimpijskih, svetskih i evropskih
{ampiona, dr`i se jo{ samo na
ovoj ~udesnoj generaciji igra~a
koje predvodi selektor Dejan
Savi}. [ta }e biti posle njih?
Partizan je potpuno uru{en, a bio
je fabrika asova. Nigde u Evropi
nema takvog rasadnika talenata.
Ali, {ta da o~ekuje ovaj klub kad
reprezentacija koja je olimpijski
{ampion trenira u cik zore, jer
kasnije – smeta rekreativcima na
bazenima. 

“Delfini“, naravno, }ute i
treniraju. Da kukaju – nemaju
kome. Da pla~u – suzama bi
napunili olimpijski bazen. Da sve
svoje zlatne medalje ponude –
niko im u ovoj dr`avi ne bi sagra-
dio toliko puta obe}ani nacionalni

centar. D`abe i {to je ministar
sporta biv{i vaterpolista. Ovde
sport vi{e nikoga ne zanima osim
kad politi~ari po`ele da se slikaju
sa {ampionima.

A, da li }e bit novih
{ampiona? Ili bar dostojnih
naslednika? Eto, Slobodan Niki}
je zavr{io karijeru. Samo tako. U
ti{ini, bez pompe. Niko da se seti
organizuje opro{tajnu utakmicu!

A Boba je jedini vater-
polista na svetu koji je tri puta
bio prvak sveta! Sa reprezentaci-
jom – bilo da se zvala

Jugoslavija, Srbija i Crna Gora i
na kraju samo Srbija, osvojio je
~ak 29 medalja, od toga – 21 zlat-
nu.

Recite, ko jo{ to ima?
Niko.
A, po svoj prilici

ne}emo vi{e ni mi. Ako se pod
hitno ne{to ne promeni.

- Sudbina... Eto, osvojim
Ligu {ampiona – nema vi{e Lige
{ampiona. Osvojim olimpijsko
zlato – nema ni Olimpijskih igara
– oglasio se Niki} i predo~io
svoje planove. Bi}e trener. Sigurni
smo vrhunski, kao {to je bio
vrhunski sidra{. Ali, radi u
Madjarskoj, a ne u Srbiji.

I to je slika srpskog
sporta i pre i posle pandemije.
Korona nam je samo skrenula
misli.

A. Stankovi}

DOSANJANI SNOVI: Niki} sa zlatnom olimpijskom medaljom

PRIJATELJI I DUGOGODI[NJI SAIGRA^I:
Slobodan Niki} i @ivko Goci}

Klubovi i trofeji
Niki} je igrao za Partizan,

Ni{, Jadran, Olimpijakos, Pro
Reko, Kamolji, Galatasaraj,
OSC i Ferencvaro{.

Pored nacionalnih trofeja
sa crno-belima i klubom iz
Hereg Novog, sa
Olimpijakosom je tri puta
bio {ampion Gr~ke i ~etiri
puta osvaja~ nacionalnog
Kupa, sa Pro Rekom je osvo-
jio dve duple krune u Italiji,
Evroligu i LEN Superkup, a
sa Ferencvaro{om je bio
prvak Madjarske i pobednik
LEN Evrokupa.

Bobine medalje
OI: zlato 2016, srebro 2004, bronza 2012.SP: zlato 2005,

2009, 2015, srebro 2011, bronza 2003.
E[: zlato 2003, 2006, 2012, 2014, 2016, srebro 2008,

bronza 2010.
SL: zlato 2005, 2006, 2007, 2008, 2010, 2011, 2013,

2014, 2015, srebro 2014, bronza 2009.
SK: zlato 2006, 2008.
MI: zlato 2009.
OI – Olimpijske igre, SP – Svetsko prvenstvo, E[ –

Evropski {ampionat, SL – Svetska liga, SK – Svetski kup, MI
– Mediteranske igre.

Posla odlaska svetskog vaterpolo rekordera Slobodana Niki}a u igra~ku penziju postavlja se pitanje – ko }e naslediti njega i ostale asove 

REKLAMIRAJTE SE 
U OGLEDALU
773.744.0373

OGLEDALO 
JE LIST 

KOJI NAS
POVEZUJE!
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OVAN
POSAO: Ceo mesec
naglasak }e biti na

komunikacijama, dogovorima,
poslovnim kontaktima i vezama,
kao i mogu}oj legalizaciji doku-
menata va`nih za va{u profesiju.
Vi }ete biti na visini zadataka
koji vam se budu poveravali i
bez problema odradjivati ono {to
treba. Tek poslednja nedelja u
mesecu donosi smiraj i manji
pad aktivnosti, {to bi se moglo
poklopiti i s va{im planiranim
godi{njim odmorom.

LJUBAV: Do sredine
meseca vrlo }ete lako komunici-
rati sa voljenom osobom, pa joj
izrazite sve {to `elite, a ona }e
vas istovremeno razumeti. Nakon
tog datuma vi }ete i dalje imati
volje za ljubav i osvajanja, ali
sklad u vezama bi}e malo manji.
Ipak ne}e biti ve}ih problema.
Oni koji su jo{ sami, neka se
aktiviraju u prvoj polovini mese-
ca, jer im je tad Venera skloni-
ja, ali neka ne odustaju ni kasni-
je. Tada }e samo trebati malo
vi{e samokontrole i napora.

ZDRAVLJE: Prili~na
koli~ina konstruktivne energije
odr`ava}e va{e telo u zavidnoj
kondiciji.

BIK
POSAO: Postoja}e
dva kontradiktorna

dominantna uticaja koji
}e vas ovaj mesec ~initi kon-
tradiktornom osobom sa istim
takvim postupcima. Sa jedne
strane, ose}a}ete se sigurno i sta-
bilno i sve vreme nastojati da
dosledno sprovodite zami{ljeno u
delo, i to polako i sigurno, dok
}ete s druge strane, stalno upa-
dati u faze nepotrebnih i naglih
preduzimanja kojim biste
unapredili svoj posao. Sa finan-
sijama }ete se dobro snalaziti.

LJUBAV: Za one koji
su u vezama mesec }e uglavnom
prote}i mirno uz poneku gre{ku i
nezdognu upadicu s njihove
strane. Nije isklju~ena ni poneka
doma}a ku}na svadja, ili pak ona
porodi~na. Ipak, ista ne}e
naru{iti postoje}e veze, nego }e
samo uneti prolazni nemir.

ZDRAVLJE: Zbog
svega }ete ose}ati sve u~inke
stresa za koji }ete biti zaslu`ni
vi sami. Ve`bajte samokontrolu.

BLIZANCI
POSAO: Za vas
ne}e biti problema ni

u poslovnom svetu,

ceo ovaj mesec. Radi}ete zaista
sa lako}om, a najdra`i }e vam
biti poslovi vezani uz kontakte,
ljude, izra`avanje i putovanja. U
takvim vrstama profesija bi}ete
primer drugima kako treba radi-
ti. Va{e finansije se zna~ajno
popravljaju.

LJUBAV: Ne provodite
previ{e vremena pred ogledalom,
jer ima toliko drugih stvari na
koje biste zajedno s voljenom
osobom hteli da stignete. Drugi
deo meseca donosi ne{to mirniju
sliku, ali ni{ta manje skladne
odnose. Oni koji su jo{ sami
neka slobodno izlaze {to vi{e, jer
imaju velike {anse da privuku
osobu suprotnog pola.

ZDRAVLJE: {etnje na
vazduhu i ispravno disanje za
vas su uvek dobrodo{li.

RAK
POSAO: Mesec koji
je pred vama bi}e

odli~an za sve one
Rakove i Ra~ice koji se bave
umetno{}u ili ne~im kreativnim,
a kojih sigurno nije malo.
Imaginacija i inspiracija bi}e
vam na zavidnom nivou, pa se
pobrinite da sve svoje ideje
zapamtite, ako ih ve} ne mo`ete
odmah realizirati. Dopu{tate sebi
da budete ono {to jeste. U isto
vreme poja~avate napore kako
biste dodatno zaradili.

LJUBAV: Oni koji su u
vezama prove{}e lep mesec koji
}e imati sve od emotivnih trenu-
taka, pa sve do onih
bombasti~nih dogadjaja na nekoj
od prvih letnjih zabava. Do 15.
}ete sanjati i zami{ljati, a nakon
tog datuma vi }ete sa re~i pre}i
na dela, bar kad se radi o
ljubavnom `ivotu. Nekima }e
dodu{e same pri}i osobe
suprotnog pola i poku{ati da ih
osvojei.

ZDRAVLJE: Vi }ete
krajem meseca do}i na svoje,
napuniti se energijom i pobolj{ati
kako svoj izgled, tako i fizi~ko
stanje.

LAV
POSAO: Ve}inu
ovog meseca bi}ete

prili~no neformalno
raspolo`eni i pona{ati se poput
pravog zafrkanta koji zabavlja
svoje kolege ili pak prebacuje
poslove na njih. Kao centralna
figura koja {armira sve oko sebe,
vama gledaju kroz prste, dok se
ludo provodite za vreme radnog
vremena.

LJUBAV: Oni koji su
jo{ sami, bi}e skloni isticanju
svoje li~nosti i to koji put i na
agresivan na~in, a u zavisnosti o
osobi koju osvajaju, njoj }e se to
ili svideti ili ne}e. U ve} uho-
danim odnosima ne}e biti ve}ih
pomaka, osim {to }ete vi, kao i
uvek, doprineti svemu nekom
predstavom kako biste zadivili
voljenu osobu.

ZDRAVLJE: Bit }ete
aktivni,ali ne preterujte.

DEVICA
POSAO: Prvi deo
meseca radi}ete

previ{e i to na zahtev
svojih nadredjenih, a protiv svoje
volje, ili bar sa manje volje nego
ina~e. Zbog svega }ete prigo-
varati svemu i sva~emu i kad
god stignete, pa }ete svoje radno
okru`enje u~initi jo{ te`im i tur-
obnijim nego {to ono realno
jeste. U poslednjoj nedelji u
mesecu mogi biste dobiti i
zaslu`enu nagradu ili osetiti
zadovoljstvo kao posledicu dobro
obavljenog posla.

LJUBAV: Budite str-
pljivi i ne zahtevajte previ{e.
Ako ni{ta drugo, bar ne}e biti
otvorenih svadja. Nakon 20. juna
stvari se popravljaju, vi postajete
ljubazniji, a partner (partnerka)
vas opet gleda sa ljubavlju. I
samci }e uvideti da se strpljenje
isplati.

ZDRAVLJE: Drugi deo
meseca donosi ne{to povoljniju
situaciju, vi se malo smirujete, a
ose}ate se sve bolje.

VAGA
POSAO: Mnogi }e
pokrenuti odnose sa

inostranstvom ili bar
uspostaviti neke nove relacije i
mogu}nosti na tom planu.
Poslednja tre}ina meseca donosi
stabilizaciju i va{e delimi~no
opu{tanje zbog uspe{no obavl-
jene faze u poslu, ali komu-
nikacije }e se nastaviti i dalje, i
to jednakim intenzitetom.

LJUBAV: Bi}ete u
dobrim odnosima sa voljenom
osobom ve}inu ovog meseca. Jo{
}e vam samo nedostajti ru`a u
ruci, a ponekom i u ustima. Ne}e
se dogadjati ni{ta spektakularno,
ali mir i sklad koji }ete osetiti
bi}e vam sasvim dovoljni da
nastavite dalje.

ZDRAVLJE: Mesec
koji je pred vama done}e vam
priliku da jo{ vi{e popravite
svoje zdravstveno stanje i to

preko rekreacije i sporta, ukazu-
je mese~ni horoskop za jun
2020.

[KORPIJA
POSAO: Cela
situacija bi}e pomalo

napeta, a vi }ete ose}ati
dodatni stres. Ne donosite odluke
na brzinu jer postoji opasnost da
ishitrenim delovanjem u~inite
sebi {tetu. Zato merite tri puta
pre nego {to izrazite svoje
mi{ljenje i stav, a jo{ vi{e ako
treba da se odlu~ite za promenu.
Finansije polako dovodite u red.

LJUBAV: Stalno }ete
hteti promenu ali ne}ete znati
kako. Pustite neka vreme radi za
vas i suzdr`ite se od nepotrebnih
akcija. Samci imaju ve}e izglede
za ljubav u poslednjoj tre}ini
meseca, iako ni vreme pre nije
lo{e.

ZDRAVLJE: Jedina
smetnja bi}e sklonost ljutnji i
`ivciranju i to tamo gde to zaista
nije potrebno.

STRELAC
POSAO: Ceo mesec
bi}e obele`en

velikim analizama,
procenama i kalkulacijama oko
novih-starih partnera u poslu. I
ba{ kad vam se u~initi da je to
to, opet }ete sve okrenuti nagla-
va~ke i po~eti sa analizama od
po~etka. Ovo bi se delimi~no
moglo da se protegne i na
slede}i mesec, a da jo{ ni tad ne
budete sigurni sa kim }ete zapra-
vo saradjivati.

LJUBAV: Ako to
izdr`ite, i to uz pomo} toleranci-
je, ljubavi i strpljenja, posle 19.
stvari se po~inju popravljati i to
postepeno. Ipak ni tad ne upotre-
bljavajte suvi{ne re~i. Bolje
zagrljaj u ti{ini, nego niz
zbrkanih re~i. Isto va`i i za
samce.

ZDRAVLJE: Osim sitne
nervoze koja }e potrajati ve}inu
mjeseca, njegov drugi dio donosi
ipak malo bolje kondicijsko stan-
je.

JARAC
POSAO: Radi}ete
vi{e nego ina~e i s

velikom voljom ispun-
javati i prema{ivati norme, a
kvalitet obavljena posla ne}e biti
upitan. Ni{ta vam ne}e biti
te{ko, pa }e drugi ostati zate~eni
va{om sposobno{}u orgnaizacije,
radnih navika, profesionalizmom
i svim ostalim. Pazite da im ne

nabijete komplekse ili da vam ne
zavide.

LJUBAV: Veze }e se
odr`avati smireno i uhodano, a
vi }ete u miru u`ivati zajedno s
voljenom osobom. Bavi}ete se
hobijima i sitnicama koje `ivot
zna~e, te ne jednostavan na~in
jedno drugome izra`avati ljubav.

ZDRAVLJE: Bi}ete u
formi ve}inu ovog meseca, a
sami }ete voditi brigu o ishrani
vi{e nego ina~e.

VODOLIJA
POSAO: Ovo nije
mesec u kome }ete se

pokazati kao veliki rad-
nik, ali jest mesec u kom biste
se mogli pokazati kao vrlo
zabavna osoba, spremna na
dru`enja s drugima, ali i osetlji-
va kad su u pitanju iritacije od
strane drugih. Mnoge Vodolije
do}i }e u situaciju da poka`u
njima svojstven inat, zbog ~ega
bi se mogli zameriti i nekim
kolegama na poslu.

LJUBAV: Iako }ete se
vi truditi da se zabavljate po
svaku cenu, u svim tim zabava-
ma bi}e i zrno provokacije koja
}e vas dovoditi do stanja ljutnje.
Zato vam je va`no da
uspostavite samokontrolu nad
sobom i budete maksimalno tol-
erantni prema partneru (partner-
ki), ~isto zato da vam ne pokvari
ina~e dobro raspolo`enje.

ZDRAVLJE: Odmarajte
svoje `ivce kad god mo`ete.

RIBE
POSAO: Nervoza i
trzavice ~ini}e vas

nezahvalnim sarad-
nikom, pa su mogu}e i gre{ke u
radu. Zato svaku stvar prover-
avajte dva puta, kako vam posle
ne bi bilo `ao. Ipak, poslednja
tre}ina meseca donosi povratak
snage i volje za rad, ali ono {to
}e ostati, bi}e i dalje nepre-
ciznost i sklonost nervozi. Uz
dobru samokontrolu i samo-
proveru, izdr`a}ete.

LJUBAV: Ako ste u
vezi, poku{ajte odr`avati posto-
je}e stanje bez prevelikih
o~ekivanja, a po potrebi se i
povucite i osamite. Previ{e
komunikacije i rasprava sa
partnerom tokom meseca moglo
bi dovesti do pogor{anja
odnosa. Samci }e i dalje tra`iti
svoju srodnu du{u.

ZDRAVLJE: Vreme }e
biti da posetite doktora zbog
starih tegoba sa kostima.

HOROSKOP  ZA  JUN  2020.
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JA ]U JOJ DO]I

Rodjen sam tamo gde se
nji{u bujna polja u ritmu
severnih vetrova. Na svo-

jim visokim talasima, dubokim
zvezdanim nebom raznose ~e`njive
jecaje tamburica i violina iz dalji-
na, nad opustelim sala{ima i uspa-
vanim varo{ima.

Rastao sam tamo gde su
mi bosim nogama }ilim bile rosne
trave, uz kukuruzi{ta, `itna polja;
tamo gde su kasna leta mirisala

slatkim vonjem prezrelih vinogra-
da.

Stasao sam tamo gde
ispod ravne, tople povr{ine, {umi i
talasa duh davno isu{enog
Panonskog mora. Te prastare,
velike vode po kojoj nikad ne
zaplovi{e jedrenjaci, a neustra{ivi
mornari nikad na pe{~ano dno, u
mra~noj, neprozirnoj dubini, ne
sahrani{e svoje snove.

Ljubio sam prvi put u
prole}e, mirisali su bagremovi u
{oru, dok se u praskozorje radjao
novi sun~ani dan, a mi, nevini kao
jutarnja rosa, polako rudeli i
sazrevali u njemu, poput plodova
starih stabala tre{anja.

Tamo gde su {trudle i
~ardaci vi{i od neba, a bremeniti,
crni oblaci ni`i od deteline. Na
onom mestu gde su jablanovi,
gordi i smeli, vi{i od planina, a
njihove mlade neveste, vitke
topole, stidljivo pred njima povija-
ju glavu. Tamo gde se {arene duge,
izvezene sun~evim zracima, pro-
tkane te{kim, olovnim kapima ki{e,
izdi`u visoko u nebesa, blistaju}i,
a zatim se, spu{taju}i se u
savr{enom luku, klanjaju pramajci
zemlji.

I ako odem na kraj sveta,
jednom }u morati da se vratim.

Jo{ samo jednom da
pru`im pogled na taj topli, plodni,

izbrazdani, {irom otvoreni dlan, i
da vidim u no}i svetla susednog
sela koje izgleda kao da je odmah
tu, nadohvat ruke. I da mi obraze
pomiluje sve`i dah ravnice.

Ravnice koja me mami
obiljem mirisa i boja – zelenom,
`utom, plavom, bojom cimeta...
Hranjivim mirisom sve`eg
paorskog hleba... Zove me da jo{
jednom iskapim ~a{u rujna vina, i
onako be}arski, lumpujem do zore
u birtiji na kraju sokaka... Priziva
me da se jo{ jednom nasladim zre-
lim dudinjem, iz kojeg se cedi nek-
tar, taman kao krv, beo kao jutarn-
ja rosa.

Doziva me se}anjem na

cigansku ~ergu na ivici sela; na
odbeglog crnog konja {to juri
ma{u}i sjajnom grivom, bez ograde
pred sobom, bez ulara. Rastere}en
i ~io, lak kao panonski vihor, slo-
bodan kao Cigani ~ergari, juri on
krilat, ~ini mi se kao da leti
nebom, dok zemlja pr{ti pod nje-
govim kopitama.

Umiljavaju mi se svojom
pesmom tajanstvene sirene davno
usahlog mora, mami ta raskala{na
zeleno-`uto-plava boginja plodnos-
ti. Dare`ljiva majka nasu{nog
hleba.

I ja }u joj do}i. Mo`da
zauvek. Jednog dana.

Za Isidoru Radovanovi}

STEVAN STUPAR

Odnaseg 
saradnika



28 Jun 2020.^estitke

Sre}an rodjendan,
dug i sre}an `ivot

svojoj majci 
i supruzi

Milici @drale, 
`ele sinovi Vu~ko i

Lazar i 
suprug Vlatko

Sre}an rodjendan
Slobodanki Bubi} i sve
najbolje `ele Maya,
Zora i Aleksandar
Popivoda, ~estitkama
se ridru`uje i  na{a
redakcija.

Sre}an rodjendan Katarini @ivkovi},

iskreno su po`eleli  suprug Sa{a sa
Aleksandrom i svekrva Slavica.

Sre}no dobijanje brata malom Vu~ku,
dobijanje sina  Milici i Vlatku, a malom
Lazaru Zdrale dug i sre}an `ivot `eli

redakcija.

Smiljani i Vladi
sre}no dobijanje

sina, a malom
Mateji dug i

sre}an `ivot zeli
redakcija 

Ogledala

^ITAJTE OGLEDALO ONLINE 
www.serbianmirror.com

Budite ta~no i realno obave{teni 
jer vi to zaslu`ujete.

Ogledalo vas obave{tava, povezuje,
neguje i ~uva na{ identitet:
www.serbianmirror.com
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POTREBNE OSOBE ZA RAD u marketin{kom departmentu
OGLEDALA. Pozitivni, ambiciozni i vredni ljudi. Radi se na proviziju.
Pozovite nas: 773.744.0373

***
Ukoliko imate kvalitetan proizvod, uslugu, nešto što smatrate

da zavredjuje pa`nju ostalih posetioca Interneta mi vam nudimo
izradu kvalitetnog, modernog i optimizovanpg web sajta koji }e vam
pomo}i u tome. Sva pitanja i informacije vam mo`emo dati preko
na{eg maila: ogledalo381@gmail.com

M A L I  O G L A S I

POSLOVNE PONUDE

KU]A NA PRODAJU U BEOGRADU
Beograd – Opština Vo`dovac-naselje Kumodra` – ulica Kru`na br.13.

U blizini naselja Stepa Stepanovi}.

Ku}a povr{ine 120m2, sama na pravilnom placu od 4,7ara.
Sastoji se od:
1) niskog prizemlja od 60m2 sa 2 odvojene garsonjere sa zasebnim

kupatilom i kuhinjom,
2) prizemlja od 60m2 sa 2 odvojene sobe, kuhinja, trpezarija, kupati-

lo, zastakljena terasa.
3) Potkrovlja od 30m2 sa potpuno zasebnim ulazom sa spoljašnje

strane ku}e.
Fasada kvalitetna i dobra, ku}a je na lepom mestu, a u blizini je: osnov-

na škola, pošta, pijaca, ambulanta doma zdravlja, vrti}, supermarket
MAXI. Odatle ide više gradskih linija, autobusi: 33, 25, 39.

Farmaceutski fakultet i Institut Torlak su na 5min od ku}e.
Plac je zasadjen vo}njakom.
Ku}a ima struju, vodu, grejanje na struju, fiksni telefon, stara je grad-

nja.

Cena ku}e je 92000 evra.
Zainteresovani pozovite: 
Sladjanu Milanovi}: 0038169/3612-958 smilanovic@ymail.com

^estitke  - medije - mali oglasi

^estitamo svim maturantima

KLASA  2020.

Kiril 
Anastasov

Sara 
Pavlovi}

Elena
Sari}Mia Niketi} 

Natalija
Dobra{inovi}
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Za Ogledalo specijalno skandinavke radi Jovan Novakovi}

Pita nastavnica Pericu:
-Perice {ta bi radio da krene da te lovi vuk. 
-Sko~io u jezero. 
-A kad bi vuk usko~io u jezero. 
-Popeo bi se na drvo. 
-A kad bi se vuk popeo na drvo. 
-Sakrio bi se iza kamena. 

-A kad bi te vuk prona{ao. 
-Dobro nastavnice, jer vi navijate za mene
ili za vuka.

***
Ovo prosledjujem svima, jer je meni defin-
itivno pomoglo.
Dok prolazimo kroz sve {to nam `ivot

priredjuje, neophodno je da imamo neki
svoj kutak mira. Ja sam postupio po jed-
nostavnom savetu koji sam pro~itao u jed-
nom ~lanku i napokon sam na{ao svoj
unutra{nji mir. U ~lanku je pisalo:
- “Da biste postigli unutarnji mir, morate
zavr{iti sve stvari koje ste zapo~eli.“

Onda sam pogledao po ku}i i video sve
stvari koje sam zapo~eo, a nisam zavr{io... I
pre nego {to sam jutros krenuo od ku}e,
dovr{io sam fla{u crnog vina, fla{u pelinkov-
ca, fla{icu rakije, kutiju valijuma, {tanglu
~okolade i jedan dopola potro{eni d`oint.
Ose}am se FENOMENALNO!

- VVIICCEEVVII - VVIICCEEVVII - VVIICCEEVVII - VVIICCEEVVII -VVIICCEEVVII - VVIICCEEVVII - VVIICCEEVVII - VVIICCEEVVII -  VVIICCEEVVII 

Radovan  Pejovi}

PO@AR

Se}am se jedne sunca eklipse,

korona buknu na na{u radost,

druga korona sad {iri `alost,

zove jaha~e apokalipse.

Ratova davnih znasmo du{mana,

sad korona nevidqiva }uti,

od tog' svima pamet nam se muti,

samo molitva...du{evna hrana.

Sale puste pozori{nih daski,

koncerata, muzeja i {kola,

crkve prazne i pune su bola,

narod distancira, ispod maski.

Planeta po`arem podrhtava,

narodi se trude i poma`u,

ima ih i koji sada la`u,

sa ekrana samo jeza, strava.

Ja sam zbuwen, zabrinut  za sada,

prijateqi zovu, `ele zdravqa,

se}amo se mirnih dana, slavqa,

tad ipak vidim, postoji...nada.

^ikago, aprila, 2020.

SSUUDDOOKKUU - SSUUDDOOKKUU
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In memoriam

Od posledica sr~anog
udara, 30. aprila 2020.
godine, iznenada je

preminuo u 90. godini `ivota
dr Djordje Dimitrijevi}, radi-
olog i onkolog. Djordje je rod-
jen u Splitu 28.marta 1931.
godine, od oca Sretena (oficira
kraljevske vojske iz Kraljeva) i
majke Marije iz Splita.

Ve~no boravi{te dr
Djordja Dimitrijevi}a je
groblje Manastira Nova
Gra~anica.

Duboko o`alo{}eni:
sin Djordje, snaha Ivana, unuk
Bo`idar i unuka Ana iz
Austrije, rodbina, kumovi i
prijatelji iz ^ikaga i {irom
sveta.

@ivot dr Djordja bio je
dug i plodan, a godine samo
broj u nizu. Kad se sve sabere,
kao na filmskoj traci: od Splita,
Zagreba, preko Beograda do
^ikaga. Mladost uvek ima
posebne ~ari, studirao je medi-
cinu u Zagrebu gde je upoznao
ljubav svog `ivota, Anicu
Zubovi}, vrsnu peva~icu
ozbiljne i zabavne muzike, sa

kojom se o`enio i dobio sina
takodje po imenu Djordje.
Nakon pet godina zajedni~kog
bra~nog `ivotausledio je razvod.
Ubrzo zatim dr Djordje je do{ao
kod oca Sretena u ^ikago gde je
nastavio svoj `ivotni vek vi{e od
pedeset godina. Zbog radnih
obaveza u to vreme njegova
majka Marija ostaje u Splitu
… Daljina nosi sobom nos-
talgiju, a ona se le~i jakom
dozom `elje za uspehom i
u~enjem, sticanjem znanja
i usavr{avanjem.           

U svojoj dugoj
lekarskoj praksi dr Djordje
je najvi{e radio kao nau~ni
radnik, skoro do poslednjih
dana `ivota na Univerzitetu
Lajola. Objavio je mnogo
nau~nih radova i predstavljao ih
na raznim konferencijama.
Potvrda izuzetne stru~nosti i
velikog iskustva su mnoga priz-
nanja i nagrade od strane
nau~nih klinika iz Evrope i
celog sveta. Pokojni dr Djordje
bio je dugo godina i profesor na
^ikago univerzitetu. Uz to
iizuzetan dijagnosti~ar. Uspeo je

sebe da izle~i od raka plu}a
2007. godine, bez hemoterapija i
radijacije, metodom alternativne
medicine.

Pomagao je i bio

uklju~en u rad na{e zajednice:
SNO, Bratske pomo}i, SKK
“Svetog Save “, crkveno{kolskih
op{tina Vaskrsenje Hristovo na
Palmeru i Sv. Stefana
De~anskog na Lilandu,
Manastira Nova Gra~anica.

U~estvovao je u mnogim
humanitarnim akcijama.
Ponosno je isticao svoje srpske
korene, slavio krsnu slavu
Svetog Dimitrija -Mitrovdan,
okupljao je svoje prijatelj,a rado
se odazivao i dolazio kod njih
na razna slavlja. Proputovao je
celi svet, bio je enciklopedija
znanja i ume}a. Skromnost mu
je bila jedna od prepoz-
natljivih vrlina. U svakom
trenutku je bio spreman da
pru`i lekarsku pomo} ili
savet iskreno od srca.

Dragi na{
Djordje, hvala ti za iskreno
prijateljstvo, dru`enja, tvoj

mio lik ve~no }e `iveti u
nama, a svaki tvoj savet

otvara}e na{e vidike za bolje
dane, za du`i `ivot. Mnoga
dobra si ~inio, pomagao ne
samo zbog lekarske etike nego i
vi{e od toga. U opisu li~nosti:
uvek nasmejan, doteran, hariz-
mati~an, sa lepim manirima,
pravi gospodin. U dubini du{e
na{eg Djordja bili su te{ko
breme briga i `al za najdra`ima
koji su daleko i kad bi govorio

o tome palio bi jednu za drugom
cigaretu, kao da time izbacuje
bol... Godine su prolazile, a
~ekanje zastalo na putu punom
obe}anja. “Mo`da }e“ pretvori
se u “ Nikad vi{e“.

Vje~naja pamjat, pri-
jatelju. Neka ti Bog podari
Rajsko naselje koje si svojom
dobrotom zaslu`io. Tamo gde si
uvek bio i dolazio ostaje jedno
prazno mesto i praznina u na{oj
du{i. Po~ivaj u miru. Duboko
sau~e{}e sinu Djordju, snahi
Ivani, unucima Bo`idaru i Ani,
prijateljima {irom sveta, a
posebno u ^ikagu.

U ime porodice
Dimitrijevi} i svih prijatelja
posebna zahvalnost Miloradu,
sve{teniku Aleksandru, Du{anu i
Milo{u, proti Djuri, djakonu
Miloradu, Armandu i njegovoj
porodici, Mirki, Miroslavu, Miri
i Despotu i svima koji su na
bilo koji na~in doprineli da pre-
divna du{a na{eg dragog dr
Djordjanadje smiraj u ve~nom
carstvu Bo`ijem, ba{ kao {to i
zaslu`uje.

Dragana Ivanovi}

+ DR DJORDJE DIMITRIJEVI]

^ITUQA

Mom~ilo - Mike Petrovi}
1948. - 2020.

Zauvek si ostao u na{im srcima i uvek }e{ 
nam nedostajati. Neka ti an|eli podare 

mir nanebu. 
S qubavqu 

Tvoj sin Petar, ]erka Marijana i unuka Leila




	01
	02
	03
	04
	05
	06
	07
	08
	09
	10
	11
	12
	13
	14
	15
	16
	17
	18
	19
	20
	21
	22
	23
	24
	25
	26
	27
	28
	29
	30
	31
	32

